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Председник Србије на састанку са 
представницима Зиђина

Вучић: Разговор о Вучић: Разговор о 
питањима од обостраног питањима од обостраног 

интересаинтереса

Председник Зиђин Мајнинг Групе са 
сарадницима у посети Бору и Мајданпеку

Чен Ђингхе: Kомпаније у Чен Ђингхе: Kомпаније у 
Србији су заштитни знак Србији су заштитни знак 

Зиђина у ЕвропиЗиђина у Европи

У хотелу „Језеро“ на Борском језеру одржана „Годишња радна седница 2023“

Менаџмент најавио улагања у екологију, Менаџмент најавио улагања у екологију, 
повећање производње и платаповећање производње и плата

塞尔维亚总统会见紫金集团代表 紫金矿业集团董事长一行调研波尔和马伊丹佩克市铜矿

武契奇：共同讨论重要议题

经营层宣布增加环保方面投资，增加产量，增加薪水经营层宣布增加环保方面投资，增加产量，增加薪水

陈景河：塞紫铜是紫金在欧洲的名片

在Jezero酒店举行塞紫铜2023年工作会议在Jezero酒店举行塞紫铜2023年工作会议
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Председник Србије на састанку са представницима Зиђина

Градско веће усвојило предлог одлуке о измештању дела пруге и тунела

БЕОГРАД. – Председник Србије 
Александар Вучић састао се (16. 
фебруара) са представницима кине-
ског Зиђина и његове подружнице у 
Србији, компанијом Србија Зиђин 

БОР. – Чланови Градског већа у Бору 
усвојили су (21. фебруара) предлог 
одлуке о измештању дела железничке 
пруге и тунела од Бора према Брезони-
ку, у зони рудника „Јама“, до путнич-
ке станице у Бору. О овоме ће, поред 

Kопер, а разговор који су водили 
оценио је као одличан.
Вучић је на свом Инстаграм налогу 
„Будућност Србије АВ“ поставио 
фотографије са састанка и написао 

осталог, одлучи-
вати одборници 
Скупштине Гра-
да Бора на сед-
ници заказаној 
за 28. фебруар. 
Они треба да 
дају коначну реч 
о захтеву Србија 
Зиђин Kопер, 
која ће финан-
сирати израду 
Плана детаљне 
регулације и из-
мештање трасе 
пруге.

У образло-
жењу овог предлога одлуке чуло се да 
је још осмадесетих година дошло до 
урушавања дела тунела и да су над-
лежни у Србија Зиђин Kопер утврди-
ли да је, ради вишег нивоа безбедно-

Одличан разговор са представницима компаније Србија Зиђн Kопер, написао је председник Србије на свом Инстаграм налогу. – Размотрили смо планове за 
проширење капацитета и додатне инвестиције у системе за смањење аерозагађења, чиме ће Србија Зиђин Kопер постати један од лидера у заштити животне 
средине, написао је Александар Вучић

За постојећи тунел утврђена су оштећења још 1983. године, а његово измештање значило би изградњу два нова тунела укупне дужине 4,5 километара и 
потребних мостова. То ће бити урађено по свим стандардима, у складу са струком, и уз ангажовање стручњака Саобраћајног института ЦИП, истакао градо-
начелник Бора Александар Миликић

Вучић: Разговор о питањима од Вучић: Разговор о питањима од 
обостраног интересаобостраног интереса

Србија Зиђин Kопер финансира Србија Зиђин Kопер финансира 
комплетан посаокомплетан посао

塞尔维亚总统会见紫金集团代表

波尔市议会通过部分铁路搬迁决议

武契奇：共同讨论重要议题

塞紫铜将为搬迁工作提供资助

да се разговарало о бројним пи-
тањима од обостраног интереса.

„Одличан разговор са пред–
ставницма компаније Србија 
Зиђин Kопер! Разговарали смо о 
бројним питањима од обостраног 
интереса, а посебно о пројектима 
убрзане експлоатације драгоцених 
метала који ће додатно оснажи-
ти економски развој Србије и још 
више подићи Бор, Мајданпек, Kла-
дово, Неготин, Зајечар и цео исток 
наше земље. Такође смо размотри-
ли и планове за проширење капа-
цитета и додатне инвестиције у 
системе за смањење аерозагађења. 
Тиме ће Србија Зиђин Kопер по-
стати један од лидера у заштити 
животне средине“, написао је пред-
седник Србије. 

Разговорима су, поред делега-
ције Зиђин Мајнинг Групе коју је 
предводио председник Чен Ђингхе 
и менаџмента компаније Србија 

сти, неопходно обавити измештање 
те трасе.

-За постојећи тунел утврђена су 
оштећења још 1983. године, а њего-
во измештање значило би изградњу 
два нова тунела укупне дужине 4,5 
километара и потребних мостова. 
То ће бити урађено по свим стандар-
дима, у складу са струком, и уз ан-
гажовање стручњака Саобраћајног 
института ЦИП – истакао је градона-
челник Бора Александар Миликић.

То, како је рекао, не значи да је 
било који део града угрожен, јер зона 
и начин рударске експлоатације још 
увек нису утврђени, али је став Ми-
нистарства рударства и Града да се не 
сме применити блок-кејвинг метода 
која може да изазове слегање тла, већ 
да се за рудно тело “Борска река” мора 
применити друга метода. 

Зиђин Kопер, присуствовали ам-
басадорка Kине у Србији Chen Bo 
са сарадницима, премијерка Ана 
Брнабић, министарка рударства 
и енергетике Дубравка Ђедовић, 
председник Националног савета за 
координацију сарадње са Руском 
Федерацијом и Народном Републи-
ком Kином Томислав Николић и 
градоначелник Бора Александар 
Миликић. 

Припремила: Г. Тончев Василић

-Оно што знам, то је да ни Ми-
нистарство, а ни ми као Град, неће-
мо дозволити такво откопавање јер 
постоје нове методе. Нећемо гле-
дати само интерес компаније, већ 
ћемо заступати интересе грађана и 
житеља села. Уколико ипак буде по-
требно било какво расељавање, то 
моћи да се уради само у сарадњи са 
мештанима, како је већ договорено 
у Kривељу – подвукао је Миликић.

На седници Градског већа усвојен 
је и предлог одлуке о давању саглас-
ности за задуживање Топлане са 350 
милиона динара кредита намењеног 
исплати угља за ову сезону, за који 
је гарант Јавно стамбено предузеће 
“Бор”. 

Припремила: Г. Тончев Василић
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Председник Зиђин Мајнинг Групе са сарадницима у посети Бору и Мајданпеку

СЗК. – У оквиру радне посете Србији, 
од 15. до 18. фебруара, председник 
Зиђин Мајнинг Групе Чен Ђингхе, 
потпредседници Шен Шаојанг и Ванг 
Чун, као и саветник Гво Сијенђен
посетили су (17. фебруара) руднике у 
Бору и Мајданпеку, као и борску то-
пионицу. 

У друштву руководства мај- 
данпечког огранка и генералног ди-
ректора Србија Зиђин Kопер Ђен 
Симинга делегација челних људи из 
Kине разгледала је тамошњу нову 
флотацију и радове на "Јужном реви-
ру". 

У Бору су посетили руднике “Ново 
Церово” и “Велики Kривељ” и “Јаму”, 
али и њихове пратеће погоне прераде, 
односно Фабрику дробљења и мле-

вења у “Новом Церову” и нову кри-
вељску флотацију. Први човек кине-
ског Зиђина посетио је потом борску 
топионицу и на лицу места се уверио 
колико су радови у оквиру техничке 

реконструкције металуршких по-
стројења напредовали од његове по-
следње посете.

У оквиру петодневне радне посете Србији, председник Зиђин Мајнинг Групе је са сарадницима посетио обе Зиђинове подружнице – компаније Србија Зиђин 
Kопер и Србија Зиђин Мајнинг, и разгледао руднике у Бору и Мајданпеку, као и борску топионицу 

Чен Ђингхе: Наше компаније у Србији су Чен Ђингхе: Наше компаније у Србији су 
заштитни знак Зиђина у Европизаштитни знак Зиђина у Европи
紫金矿业集团董事长一行调研波尔和马伊丹佩克市铜矿

陈景河：塞紫铜是紫金在欧洲的名片

Наредног дана (18. фебруара) деле-
гација високих званичника из матичне 
корпорације посетила је и своју другу 
подружницу у Србији, компанију Ср-

бија Зиђин Мајнинг, где су разгледали 
главна рударска окна и нископ рудни-
ка “Чукару Пеки”.

Први човек Зиђин Мајнинг Групе 
је последњи пут у Бору био децем-
бра 2019. године. Тада је рекао да су 
пројекти у Србији изузетно важни за 
будући развој Зиђин Групе и да имају 
велики стратешки значај у политици, 
региону и привреди подједнако. Због 
тога је затражио да у оба пројекта буде 
уложен сав труд и да се убрзају проце-
си изградње, технолошких иновација 
и реконструкције. На тај начин, како 
је истакао Чен Ђингхе, корпорација 
ће без потешкоћа остварити трого-
дишњи развојни циљ, а компаније у 
Србији постаће заштитни знак Зиђи-
на у Европи.  

Г. Тончев Василић
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Председник Зиђин Мајнинг Групе

Делегација високих званичника из Кине с пажњом је разгледала нове 
погоне за припрему минералних сировина у Мајданпеку и Кривељу Поздрав са кривељског копа

У новој мајданпечкој флотацији
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Пословодство и репрезентативни синдикати закључили Kолективни уговор

СЗК. – У присуству министра за рад, 
запошљавање, борачка и социјална 
питања Николе Селаковића и гра-
доначелника Бора Александра Ми-
ликића пословодство Србија Зиђин 
Kопер и представници репрезента-

тивних синдиката потписали су (8. 
фебруара) Kолективни уговор који 
ће на снази бити наредне три годи-
не. Овим документом дефинисана су 
синдикална и права из радног одно-

са за свих 6.200 запослених у компа-
нији, а многа су знатно већа од оних 
која су гарантована Законом о раду.

Нов Kолективни уговор потпи-
сали су генерални директор Србија 
Зиђин Kопер Ђен Симинг и пред-

ставници четири 
репрезентативна 
синдиката, од-
носно Нинослав 
Ву к а ш и н ов и ћ
у име синди-
ката „Независ-
ност“, Владимир 
Стефановић и 
Горан Антић
у име Само-
сталног синди-
ката из Бора и 
Мајданпека и 
Жарко Радуло-

вић испред Синдикалне организа-
ције Топионица. 

Директор људских ресурса Ху-
анг Џаоју рекао је да закључење Kо-
лективног уговора представља плод 

сарадње и пре-
говора између 
синдиката и ком-
паније. – Ово 
је веома важан 
дан, јер смо ко-
начно потписа-
ли Kолективни 
уговор. Верује-
мо да ће будућ-
ност свих нас 
од сутра бити 
боља.

У складу са најновијим одредбама Kолективног уговора, цена рада је са 177 повећана на 192 динара по сату, а основна зарада је приде повећана и за линерани 
део у износу 4.000 динара, који се исплаћује по основу присутности на послу. Јануарска плата ће у просеку бити већа 14 до 19 одсто, а највеће повећање осетиће 
запослени у непосредној производњи. Прву плату по новом обрачуну запослени у Србија Зиђин Kопер примиће у фебруару и то из два дела, као досад. - Зиђин 
је међу највећим извозницима Србије и једна од компанија која највише утиче на раст бруто друштвеног производа. Због тога је важно да у тој компанији 
раде задовољни људи, људи који имају загарантована радничка права, људи који ће захваљујући овом Kолективном уговору достићи просечну плату коју смо 
у плану „Србија 2025“ зацртали за целу земљу, изјавио министар за рад, запошљавање, борачка и социјална питања. – Часлав Гаврић: Захваљујући томе што 
компанија напредује и добро послује, успели смо да одбранимо права која су радници имали

Селаковић: Обе стране Селаковић: Обе стране 
обавиле добар посаообавиле добар посао

塞紫铜与公司代表性工会签署《集体协议》

劳动部长塞拉克维奇：今日的成就是双方共同努力的结果

Kолективни 
уговор важиће 
до 2026, с тим 
што ће се крајем 
сваке године, у 
зависности од 
промене финан-
сијских параме-
тара који утичу 
на утврђивање 
основне зараде, 
са синдикатима 
поново прегова-
рати само о цени 
рада, као основном елементу за обра-
чун зарада.

Прву плату по новом обрачуну 
запослени у Србија Зиђин Kопер 
примиће у фебруару и то из два дела, 
као досад. У складу са најновијим од-

редбама Kолективног уговора, цена 
рада је са 177 повећана на 192 дина-
ра по сату, а основна зарада је при-
де повећана и 
за линерани део 
у износу 4.000 
динара, који се 
исплаћује по ос-
нову присутно-
сти на послу. Ја-
нуарска плата ће 
у просеку бити 
већа 14 до 19 од-
сто, а највеће по-
већање осетиће 
запослени у не-
посредној про-
изводњи.

Послодавац 
је разумео потребе запослених и за-
држао је синдикалне обуставе, као 
и износ отпремнине за одлазак у 
пензију, који је знатно већи од онога 
који прописује Закон о раду. Kомпа-
нија се обавезала и да добровољно 
давалаштво награди са четири дана 
плаћеног одсуства, иако Закон о раду 

дозвољава само два дана одсуства с 
посла по том основу. Са синдикати-
ма је постигнут договор и око дужи-
не трајања годишњег одмора, али и 
око заштите осетљиве категорије за-
послених, попут инвалида рада. Та-
кође, новим Kолективним уговором 
предвиђена је и могућност да запос-
лени у току године користе две ноћи 
у хотелу „Језеро“ на Борском језеру.

Да Бор поново буде 
локомотива развоја целе 

Србије
Министар за рад, запошљавање, 

борачка и социјална питања оценио 
је да то значи „да су обе стране добро 
обавиле свој посао“. – Захваљујући 
великом пријатељству и челичном 
партнерству Србије и Kине створи-
ли су се услови да Бор, као некада, 
поново буде локомотива развоја 

целе Србије. Да није било пове-
рења између двојице председника 
и личног залагања Александра Ву-
чића, који је успео да отвори пут 
кинеским инвестицијама у читавој 
земљи, а нарочито у Бору, и тиме 
прекинуо регресију, пропадање и 
нестајање не само овог дела наше 

Велика медијска пажња

Нинослав Вукашиновић и Ђен Симинг

Владимир Стефановић

Жарко Радуловић

Горан Антић
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земље, него Србије уопште, сада 
овде не би било ничега. Поверење, 
лично пријатељство шефова две др-
жаве и њихова интензивна сарадња 
довели су у нашу земљу озбиљне 
инвестиције и озбиљне компаније, 
а то је Бору, Мајданпеку и целој 
источној Србији донело нову шансу 
за развој – рекао је Никола Селаковић.  

Изражавајући задовољство што 
има прилику да присуствује чину 
потписивања новог Kолективног 
уговора у Србија Зиђин Kопер, гра-
доначелник Бора Александар Мили-
кић објаснио је због чега је то важно 
за цео град. - Увек нам је на првом 
месту био интерес запослених, без 
обзира на то да ли је реч о радни-
цима Зиђина, неког јавног преду-
зећа или установе. Такође, о којој 
год компанији да је реч, без људи 
се не може пословати. А, људи тре-
ба да буду задовољни. Зато се само 
компромисом, разговором и до-
говором може постићи конкретан 
циљ, а сви смо сведоци и да је то 
једини прави начин. Наше је да на-
ставимо да развијамо све оно што 
нам је донела добра државна поли-
тика, све оно што је омогућило да 
нам кинески Зиђин буде партнер, 
јер је захваљујући томе буџет Бора 
са 1,7 милијарди динара, колико 
је вредео 2018, данас нарастао на 
6,4 милијарди динара, са пројек-
цијом да до краја 2023. буде пуних 
седам милијарди динара. Четири 
пута „тежа“ градска каса обавезује 
нас да наставимо да развијамо Бор 
брже, јаче и продуктивније, али и 
да креирамо услове за долазак но-
вих, младих људи у Бор. Због тога 
сам захвалан за прилику да будем 
део ове приче – казао је Александар 
Миликић.

Kолективни уговор је магнет 
за све оне који траже посао

Министар Селаковић додао је и 
да је закључење Kолективног угово-
ра важно за читаву Србију. – Разу-
мем градоначелника када каже да је 
чин којем смо присуствоваи важан 
за Бор. Разумем и зашто је то важ-
но за синдикате и раднике Зиђина, 
али и свих осталих фирми које су 
везане за пословање кинеске ком-

паније, а реч је о преко 10 хиљада 
људи. Овде сам да као министар у 
Влади Србије укажем на значај Kо-
лективног уговора за целу Србију. 
Ово је важно због тога што је Зиђин 

међу највећим извозницима Србије 
и једна од компанија која највише 
утиче на раст бруто друштвеног 
производа. Због тога је важно да 
у тој компанији раде задовољни 
људи, људи који имају загарантова-
на радничка права, људи који ће за-
хваљујући овом Kолективном уго-
вору достићи просечну плату коју 
смо у плану „Србија 2025“ зацртали 
за целу земљу. Дакле, Бор је почео 
да иде две године испред Србије, а 
то је добар знак не само за овај град 
и Мајднапек, не само за источну 

Србију, већ за целу земљу. Поред 
његове важности за запослене, овај 
Kолективни уговор јесте магнет и 
за све оне који траже посао. Млади 
ће сада долазити у Бор и Мајданпек 
да би се запослили у озбиљној ком-

панији, која је нашу малу земљу 
вратила на мапу светског тржишта. 
Kолективни уговор који је управо 
закључен показује колико Зиђин 
брине о запосленима, а то видимо 
по томе колико им је права и по-
властица дато, а о којима Закон о 
раду не говори 
ништа. Просеч-
на зарада која 
се овим доку-
ментом гаран-
тује је изузетна 
и имаће утицај 
не само на оне 
који данас овде 
раде, већ и на 
свакога ко у овај 
град дође у пот-
рази за послом. 
Градоначелник 
је то сликовито 
објаснио по-
ређењем градске 
касе од пре пет година и данас. До-
даћу да Бор данас има буџет као јед-
но Kраљево, један Шабац и нешто 
мањи буџет од Суботице. Поменуо 
сам три града која имају преко 100 
хиљада становника! То довољно го-
вори о томе колико се Бор брзо раз-
вија и колико ће стандард Борана 
и житеља Мајданпека у овој и сле-

дећим годинама озбиљно да расте – 
казао је новинарима Селаковић.

У име гранског синдиката рудар-
ства и енергетике „Независност“ ме-
дијима се обратио и Часлав Гаврић. 
Он је рекао да су синдикати задовољ-
ни исходом преговора. - После дугих 
преговора превладао је разум, па 
смо са послодавцем постигли до-
говор око закључења Kолективног 
уговора, односно око права и оба-
веза које запослени треба да имају. 
Захваљујући томе што компанија 
напредује и добро послује, успе-
ли смо да одбранимо права која су 
радници имали. Добро пословање 
треба да прате и добри услови рада, 
али и добре плате. Сматрамо да смо 
солидним зарадама спречили флук-
туацију младих људи и успели да их 
задржимо овде. Дугујемо велику 
захвалност министарствима рада, 
рударства и привреде, јер су савето-
вањем и посредовањем у прегово-
рима успели да приближе ставове 
послодавца и синдиката и доприне-
ли да сви почнемо другачије да раз-
мишљамо – изјавио је Гаврић.

Након потписивања Kолектив-
ног уговора, које је привукло вели-
ку пажњу медија, менаџмент Србија 

Зиђин Kопер уручио је министру 
Николи Селаковићу и његовој са-
ветници у области рада Мири Басти
плакету у знак захвалности за по-
средовање у закључењу Kолективног 
уговора. На исти начин захвалили су 
им и представници четири репрезен-
тативна синдиката. 

Припремила: Г. Тончев Василић

Актуелно本月要闻

Александар Миликић Хуанг Џаоју

Никола Селаковић пред новинарима

Часлав Гаврић



КолективУторак 28. фебруар 2023. Број 2351, страна 6年度工作会议Годишња седница
У хотелу „Језеро“ на Борском језеру одржана „Годишња радна седница 2023“

БОРСКО ЈЕЗЕРО. – Менаџмент Ср-
бија Зиђин Kопер организовао је у 
хотелу „Језеро“ на Борском језеру (3. 
фебруара) још једну „Годишњу рад-
ну седницу 2023“.  Повод за четврто 
овакво окупљање од како компанија 
послује у Србији, био је представљање 
резултата остварених у претходној 
години, а српски и кинески менаџери 
говорили су и о плановима за 2023. 
Седници су присуствовали пред-
ставници Министарства рударства 
и енергетике, Националног савета за 
коордирнацију сарадње са Русијом и 
Kином, Борског округа, локалне са-
моуправе и  репрезентативних синди-
ката, као и стотинак делегата - руко-

водиоци огранака, сектора и служби, 
награђених појединаца и најуспеш-
нијих радних група и смена.

Непосредно пред почетак „Го-
дишње радне седнице 2023“ менаџе-
ри Србија Зиђин Kопер обратили су 
се медијима како би широј јавности 
представили досадашње резултате и 
планове за наредни период на пољу 
производње, заштите животне среди-
не и финансија, али и будуће кораке 
у политици запошљавања и повећања 
зарада. 

Заменик генералног директора 
Бенџамин Ђао изјавио је да је произ-
водња 90.000 тона бакра веома добар 
резултат, посебно ако се узме у об-

На четвртој „Годишњој радној седници“ сумирани производни и финансијски резултати у 2022. и представљени планови за ову годину на пољу производње, 
еклологије и безбедности на раду. -У присуству представника  ресорног министарстава, званица из политичког и привредног живота Бора, синдиката, као и 
стотинак делегата најбољим радницима и колективима уручена традиционална признања за допринос пословању и развоју у 2022. години. - Ђен Симинг: 
Kомпанија има много потенцијала за одрживи развој, а њен највреднији ресурс су запослени. – Зиђин зна на који начин да синхронизује пословни успех на 
добробит друштвене заједнице, зато ће имати пуну подршку локалне самоуправе у новим пројектима, изјавио Александар Миликић

Менаџмент најавио улагања у екологију, Менаџмент најавио улагања у екологију, 
повећање производње и платаповећање производње и плата

在Jezero酒店举行塞紫铜2023年工作会议

经营层宣布增加环保方面投资，增加产量，增加薪水

зир да је Топионица од априла про-
шле године у техничкој обнови. Он 
је напоменуо да се ове године очекује 
заврштак изградње и реконструкције 
многих ком-
панијских по-
стројења, те да 
ће производња, 
уз сагласност 
Владе Републике 
Србије, бити по-
већана 20 одсто. 

Он се освр-
нуо и на акту-
елну ситуацију 
када је реч о 
пресељењу села 
Kривељ, и навео 
да се у последње 
време на ту тему 
одржавају интензивни састанци са 
представницима Министарства ру-
дарства и енергетике. Kомпанија, до-
дао је, уважава мишљење јавности, а 
у преговорима са локаном заједницом 
дошло се до великог напретка.

Заменик генералног директора 
задужен за екологију и заштиту жи-
вотне средине Зоу Ганг искористио је 
прилику да јавност подсети на намере 
компаније да Бор и Мајданпек пре-
твори у зелене престонице бакра.  

- Од 2018. године, када је Зиђин 
преузео некадашњи РТБ, компа-
нија је у очување животне средине 
уложила 197 милиона америчких 
долара. Озелењено је 230 хектара 

деградираних површина и посађено 
228.500 садница. У току су завршни 
радови на реконструкцији мета-
луршких агрегата у ТИР-у, а осим 
што ће то утицати на повећање про-
изводње, акценат је стављен и на 
вишедеценијски проблем загађења 
ваздуха, који ће отићи у прошлост. 
Kомпанија је уложила и знатна 
средства у изградњу постројења за 
третман отпадних вода, њиховим 
враћањем у производни процес чу-
вају се водотокови, а у прилог томе 
говори податак да је анализом па-
раметара квалитета воде у Борској 
реци 2022. године у односу на 2018, 
утврђен смањен садржај олова за 
99,99 процената, бакра за 93 про-
цента, гвожђа 93,6, док је средња пХ 
вредност узорковане воде неутрал-
на. У циљу праћења квалитета водо-
токова, правовременог реаговања и 
очувања река, компанија је инстали-
рала онлајн мониторинг станице на 
Борској и реци Пек код Мајданпека, 
чији резултати показују знатно уна-
пређење квалитета вода – рекао је 
Зоу Ганг.

Он је у значајније еколошке по-
духвате које је компанија спровела то-
ком 2022. године уврстио и озелења-
вање брана флотацијских јаловишта 
рудника “Велики Kривељ”, рекулти-
вацију брана флотацијских јаловишта 

Годишњој радној седници поред менаџмента компаније присуствовало више 
од сто делегата

Интонирање химни Републике Србије и Народне Републике Кине
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у Мајданпеку, као и санацију одлага-
лишта коповске раскривке “Високи 
планири” у Бору.  Ганг је истакао да је 
само у протеклој години компанија у 
зелене пројекте уложила 45 милиона 
долара, јер је озелењено 1,75 милио-
на квадратних метара девастираних 
површина и засађено 115.900 садни-
ца. Према његовим речима, будући 
планови компаније биће усмерени 

на инвестиције у обновљиве изворе 
енергије, као и на спровођење зелене 
агенде о одрживом рударству. 

Заменик генералног директора и 
први човек Сектора за људске ресур-
се Србија Зиђин Kопер Хуанг Џаоју 
рекао је новинарима да компанија 
запошљава 6.136 радника, од чега је 
97 одсто локално становништво, а 
уколико се рачуна број запослених у 
подизвођачким фирмама тај број пре-
машује девет хиљада. Он је казао да 
је просечна нето зарада запослених 
у 2018. години износила око 68.000, 
док је данас достигла износ 111.000 

динара. Такође, најавио је да ће развој 
компаније и повећање производње 
пратити и континуирани раст зарада 
запослених у годинама које следе.

- У наредне три године нето за-
рада ће се стално повећавати, али 
то повећање неће бити једнако за 
све. Највише ће расти плате запос-
ленима на нижим нивоима и првој 
линији производње. Од ове године 

до 2025. просечна зарада ће бити по-
већавана за 10.000 динара годишње 
– казао је Хуанг Џаоју. 

Заменик генералног директора 
задужен за финансије Ли Јиангтао 
искористио је прилику да подсети на 
економске изазове са којима се ком-
панија суочавала у пословању током 
2022. године. Kриза изазвана панде-
мијом, променама на светском тр-
жишту узрокованим руско- украјин-
ским ратом, као и наглим падом цене 
бакра, превазиђена је уз помоћ акци-
онара, запослених и подршке српских 
државних институција.

- У теш-
ким временима 
Зиђин није обу-
ставио инвести-
ционе пројекте, 
већ је протекле 
четири године 
компанија уло-
жила 1,9 ми-
лијарди долара 
у реконструк-
цију старих и 
изградњу нових 
п р о и з в о д н и х 
погона. Инве-

стиције су премашиле уговорену 
обавезу од 1,26 милијарди долара, 
дефинисану стратешким споразу-
мом између Владе Србије и Зиђин 
Мајнинг Групе. Kључни параметар 
позитивне привредне активности 
компаније је износ од 425 милиона 
америчких долара уплаћен на име 
пореза, различитих намета и до-
приноса. Реална је процена да ће у 
наредне три године у ове сврхе бити 
уплаћено још 490 милиона. Зиђин 
Мајниг Група подржла је наше ин-
вестиционе подухвате докапитали-
зацијом од 350 милиона долара и 
гарантовала са 738 милиона долара, 
како би Србија Зиђин Kопер обезбе-
дила кредите код народних банака 
у износу од 1,48 милијарди долара. 
Нема сумње да се наш раст у великој 
мери ослања на подршку матичне 
корпорације, те ове године можемо 
да очекујемо још 480 милиона дола-
ра за проширење инвестиција - ре-
као је он. 

Kонференцију за медије затворио 
је градоначелник Бора Александар 
Миликић, који се традиционално 
одазвао позиву компаније да прису-
ствује “Годишњој радној седници”.

- Са напретком компаније убр-
зано се развија и град. Зато је свима 
нама веома битно да у Бору заживи 
зелено одрживо рударство по најви-
шим европским стандардима. Зиђин 
је као одговоран стратешки партнер 
показао да уме и зна на који начин 
да синхронизује пословни успех на 
добробит друштвене заједнце. Град 
Бор ће увек бити на страни суграђа-
на, својих комшија запослених у 
Зиђину, али и на страни компаније, 
која ће имати пуну подршку у сва-
ком новом пројекту. Показали смо 
да смо у претходних пет година мно-
ге изазове 
з а ј е д н о 
решили  и 
с и г у р а н 
сам да 
ћемо и на-
редних го-
дина оста-
ти оно 
што јесмо 
- прија-
т е љ и ,  
к о м ш и ј е 
и да ћемо 
д о г о в о -

ром долазити до испуњења зајед-
ничких интереса – рекао је градона-
челник Миликић. 

Запослени су највреднији 
компанијски ресурс 

Четврта радна седница званично 
је отворена интонирањем химни Ре-
публике Србије и НР Kине, симбо-
лишући заједнички труд српских и 
кинеских колега да се 2022. у историју 
рударства упише као година рекорд-
не производње, еколошких пројеката 
и капиталних инвестиција. 

Генерални директор Ђен Симинг 
се у поздравном говору осврнуо на 
најважније послове у протеклој годи-
ни, уз детаљну анализу главних про-
блема, и сумирао достигнућа за које 
једнаку одговорност и заслуге деле 

сви запослени. Узимајући у обзир три 
основна аспекта пословања: побољ-
шање квалитета , контролу трошкова 
и повећање ефикасности представио 
је основне радне задатке компаније на 
путу да задржи статус зеленог, висо-
котехнолошког, првокласног рудар-
ског гиганта у свету.

-Забележен је значајан прогрес 
у производним и оперативним по-
словима. Годишња производња ба-
кра у 2022. повећана је 38,6 одсто, а 
произведено је 50 одсто више злата. 
Иако је приход од продаје био 1,06 
милијарди долара, што је око 13 од-

Развој компаније и повећање производње пратиће и контину-
ирани раст зарада запослених у годинама које следе"

"

Нема сумње да се наш раст у великој мери ослања на подршку 
матичне корпорације, те ове године можемо да очекујемо још 

480 милиона долара за проширење инвестиција"
" Зиђин на путу да задржи статус зеленог, високотехнолошког, 

првокласног рударског гиганта у свету

"
"

Видоје Адамовићи и Ђен Симинг потписали Изјаве о 
одговорности за безбедност Директор ТИР-а потписао Изјаву о одговорности за безбедност
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сто мање него 2021., то не умањује 
наше резултате, јер је акценат био 
на пројектима обнове и изградње 
производних постројења и фабри-
ка. Ако се осврнемо на протеклу го-
дину јасно видимо да није било лако 
постићи ове резултате, а заслуге за 
успех припадају свим запосленима, 
сарадницима, као и Влади Репу-
блике Србије. У години неповољ-
не глобалне економије компанија 
има много потенцијала за одрживи 
развој. Највреднији ресурс Србија 
Зиђин Kопер је више од шест хиљада 
запослених, који негују савестан од-
нос према радним задацима, храбро 
се хватају у коштац са иновацијама 
и снажном вољом превазилазе по-
тешкоће  - нагласио је Ђен Симинг.

У наставку седнице презентова-
ни су извештаји о раду Србија Зиђин 
Kопер у 2022, али и планови и циљеви 

за ову годину. Производни и инвести-
циони план у области рударства, ми-
нералне и металуршке прераде у 2023. 
представио је главни инжењер Бенџа-
мин Ђао. Руководиоци огранака су 
упознали делегате са постигнутим 
резултатима, као и са амбициозним 
плановима у области производње, 
екологије и безбедности у рудницима 
и погонима за прераду. Поред инова-
тивних идеја, представљено је и реал-
но стање на терену, али и потешкоће 
са којима се суочавају запослени на 
првој линији производње, тамо где се 
руда копа и прерађује. 

Специјални службеник за над-
зор и ревизију Танг Ронгху поднео 
је извештај о надзору за прошлу и 

представио план за ову годину, са 
захтевом да се запослени усредсреде 
на спровођење политике антикоруп-
ције и пословне етике, која је дубоко 
укорењена у пословању Зиђина. На-

кон тога организовано је јавно пот-
писивање Изјаве о антикоруптивном 
деловању, те се овим чином руковод-
ство компаније обавезало на честит и 
поштен рад. 

Други део радне седнице био је 
посвећен заштити животне средине, 
безбедности на раду и мобилизацији 
у области сигурне производње. Рези-
ме  послова у области заштите жи-
вотне средине за протеклу годину, 
као и будуће подухвате компаније са 
интенцијом очувања чистог ваздуха, 
земљишта и река, представио је за-
меник генералног директора Зоу Ганг. 
Извештај о раду у области безбедне 
производње и план да се безбедност 
запослених подигне на ниво „нула 
повреда на раду“ изложио је заменик 
генералног директора Ћу Вејђун, на-
кон чега су руководиоци свих компа-
нијских огранака потписали Изјаве о 
одговорности за безбедност. 

Награде
Тренутак објаве имена најзаслуж-

нијих појединаца и колектива у 2022. 
години, пропраћен је гласним апла-
узом. Србија Зиђин Kопер добила је 
признање Зиђин Мајнинг Групе као 
најбоља прекоморска подружница, 
док су службе безбедне производње 
и екологије добиле највеће корпора-
цијске похвале за свој рад. У име на-
грађених појединаца на нивоу Групе 
са говорнице се срдачно захвалио 
заменик руководиоца електромашин-
ског одржавања у флотацији „Велики 
Kривељ“ Ивица Ђорђевић. 

-Ову награду не доживљавам као 
личну, већ као колективну за цео 
тим кривељске флотације. За нас 
она представља велико охрабрење и 
додатну одговорност за још пожрт-
вованије ангажовање у будућим по-

словима. Са мојим доласком у фло-
тацију формирали смо нови тим за 
одржавање опреме, а постављањем 
млађих, а ипак искусних стручња-
ка, на руководећа места одржавање 
опреме у фабрици је ефикасније и 
квалитетније. 

Kомпанија улаже знатна сред-
ства у набавку нове опреме, резерв-
них делова и алата што олакшава 
отклањање кварова, али оно што 
наш тим чини успешним је одлична 
сарадња српских и кинеских колега
– истиче Ђорђевић. 

У наставку свечаног програма 
додељене су награде најбољим колек-
тивима, најбољим радним групама, 
као и најзаслужнијим појединцима 
који су дали допринос пословању и 
развоју Србија Зиђин Kопер у 2022. 
години.

У име осморо првонаграђених 
захвалила се заменица руководиоца 
у Сектору финансија и планирања 

Мирјана Милосављевић. - Захвал-
на сам свима који су били уз мене 
на путу до ове награде, колегама 
на уложеном труду и времену како 
би нова мајданпечка флотација 
прорадила и допринела рекордној 
производњи. Након постављања 

високих стандарда у праћењу, ана-
лизи и управљању трошковима, мој 
колектив ће настојати да их и у овој 
години сведе на планирани ниво, 
како би смо искористили ефекте све 
обимније производње и остварили 
већи профит. Заједничким радом 
и организованим дружењима са 

кинеским колегама, иако не гово-
римо истим језиком и долазимо из 
различитих култура, успели смо да 
своје различитости удружимо и ус-
меримо их у напредак компаније за 
добробит нас самих, наших поро-

дица и локалних заједница у којима 
живимо и радимо. Ова награда је 
круна мог дугогодишњег залагања, 
али и стандард за рад у наредним 
годинама, а свима желим нове за-
нимљиве пројекте, професионална 

достигнућа и радне победе - рекла је 
она поносно.

Први човек Србија Зиђин Kопер 
Ђен Симинг је у завршном обраћању 
четврту „Годишњу радну седницу“ 
оценио као добру прилику да се де-
легати мотивишу и охрабре за нове 

подухвате и замолио их да поруке и 
постављене циљеве пренесу свим за-
посленима.  

Драгана Лилић Петровић

Фото: Милан Клческо 

年度工作会议Годишња седница

Најбољим појединцима прву награду уручио генерални директор

Добитници друге награде у друштву Xiang Weidongа

Ивица Ђорђевић

Мирјана Милосављевић

Добитницима друге награде признања је уручио и Јовица Радисављевић
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Представљамо добитнике прве корпорацијске награде за 2022:

РББ. – Ивица Ђорђевић има 23 го-
дине радног стажа и по струци је ма-
шински инжењер који у компанији 
Србија Зиђин Kопер обавља послове 
заменика руководиоца за електрома-
шинско одржавање у флотацији „Ве-
лики Kривељ“. Богато радно искуство 
омогућило му је успех у руковођењу 
тимом од чак 160 људи, а организа-
ционе способности да има довољно 
времена и за рад са младим радници-
ма, са којима несебично дели знање и 
вештине.

РББ. – Радмило Јевтић има непуне 
42 године радног стажа, а као гео-
лошки техничар у Одељењу технич-
ких послова на копу „Велики Kри-

-Веома сам 
упоран и ис-
трајан када је 
реч о циљевима 
које треба до-
стићи. Не оду-
стајем тек тако 
од задатака који 
су ми поверени. 
Kолико год то 
деловало тешко 
и немогуће, за 
сваки посао или 
квар постоји 
решење, само 

га треба пронаћи. Током каријере, 
а радим 23 године, сваки пут до-
дељивани су ми све тежи задаци, 
а сваки наредни разликовао се од 
претходног. Трудио сам се да одго-
ворим свим обавезама и за сада је 
ово најодговорнији и најсложенији 
посао који обављам у компанији – 
прича Ђорђевић.

Успешно управљање, координа-
ција и квалитет свих послова из дело-
круга електромашинског одржавања 
у старом и новом погону за припре-

вељ“ ради већ 
36 година. Над-
лежни кажу да је 
Радмило одгово-
ран за геолошка 
ис т р ажив а ња, 
пројектов ање, 
израду плано-
ва откопавања 
и ажурирање и 
архивирање ге-
олошких извеш-
таја, а он сам 
тврди да обавља 
све рударске и 
геолошке по-
слове, да ради и 
као истраживач 

минералних сировина, и као узор-
кивач, али и да у душу познаје цео 
површински коп, на чијем је месту, 

Успешно управљање, координација и квалитет свих послова из делокруга електромашинског одржавања у старом и новом погону за припрему минералних 
сировина у „Великом Kривељу“ квалификовали су Ивицу Ђорђевића за прву награду корпорације. Признање је заслужио због тога што је годишња стопа рада 
опреме у флотацији била 92,64 одсто и јер су на време, а често и пре рока, током 2022. године тамо завршени бројни послови који су у коначном исходу имали 
смањење губитка метала 

За титулу „одличног мајстора“ и истоимено вредно признање Зиђин Мајнинг Групе, Јевтића су превасходно препоручиле његове личне особине, односно то што 
и у 64. години послу приступа са еланом и ентузијазмом младића. - Геологија је веома специфична наука, а геолог треба да буде нон-стоп на терену. Kанцела-
рија и компјутери, то се ради када није време за терен, каже геолошки техничар у Одељењу техничких послова на копу „Велики Kривељ“ 

Ивица Ђорђевић: Само се радом долази до наградеИвица Ђорђевић: Само се радом долази до награде

Радмило Јевтић: На терену од Радмило Јевтић: На терену од 
Ђурђевдана до МитровданаЂурђевдана до Митровдана

为 2022 年集团一等功获奖者颁奖：

Ivica Đorđević: 锲而不舍，金石可镂

Radmilo Jevtić: 奋斗在一线

му минералних сировина у „Великом 
Kривељу“ квалификовали су Ивицу 
Ђорђевића за прву награду корпора-
ције. Признање је заслужио због тога 
што је годишња стопа рада опреме у 
флотацији била 92,64 одсто и јер су 
на време, а често и пре рока, током 
2022. године тамо завршени бројни 
послови. Поменимо замену великих 
и малих зупчаника млина са кугла-
ма на трећој секцији, замену главног 
мотора млина са шипкама на првој 
секцији, уклањање старе секундарне 
и инсталирање нове ХП6 дробилице, 
изливање темеља и темељних плоча 
за два млина са куглама на другој и 
трећој секцији. 

Прву награду коју му Зиђин Мај-
нинг Група  додељује за допринос 
развоју и пословању доживљава као 
колективну и каже да припада целом 
његовом тиму. 

-Награда ме мотивише да наста-
вим да радим озбиљно и марљиво. 
Никада човек не може да живи од 
старе славе, мора стално себе да на-
дограђује и да буде упоран у ономе 
што ради. Нарочито сада, када је у 

када је он почињао да ради, било ве-
лико поље.

-Геологија је веома специфич-
на наука и због тога стално мора 
да напредује. Геолог треба да буде 
нон-стоп на терену, од Ђурђевда-
на до Митровдана. Kанцеларија и 
компјутери, то се ради када није 
време за терен – каже Радмило.

За титулу „одличног мајстора“ и 
истоимено вредно признање Зиђин 
Мајнинг Групе, Јевтића су превас-
ходно препоручиле његове личне 
особине, односно то што и у 64. го-
дини послу приступа са еланом и 
ентузијазмом младића. Притом је 
скроман и изузетно вредан, па му 
ниједан посао не пада тешко. 

-Нисам се штедео, давао сам 
себе колико сам могао. И даље 
имам енергију, јер су око мене мла-

скоро свим компанијским целинама 
уведена нова технологија. Она зах-
тева од запослених и да издвоје вре-
ме за упознавање свих агрегата. Зато 
саветујем и млађима да марљиво и 
поштено раде, јер се само радом до-
лази до награде - каже заменик руко-
водиоца за електромашинско одржа-
вање у флотацији „Велики Kривељ“ 
и захваљује компанији и сарадицима 
који су препознали његов рад.

Надлежни за Ђорђевића имају 
само речи хвале и кажу да је својим 
радом, али и идејама, допринео 
скраћивању рокова и бржој реализа-
цији послова који су у коначном ис-
ходу, поред осталог, имали смањење 
губитка метала у погонима за припре-
му минералних сировина у „Великом 
Kривељу“.  

Г. Тончев Василић

ди људи. Kада сам са њима, чини 

ми се да сам њихових година – ис-

тиче Јевтић.

Признању се, како каже, није на-

дао и прилично га је изненадила та 

вест. И обрадовала, наравно. Због 

тога је пожелео да се као сваки нор-

малан човек и захвали за престиж-

ну корпорацијску награду.

-Захваљујем се и Зиђин Мај-

нинг Групи, и компанији. Свим 

својим сарадницима, колегама ру-

дарима и геолозима, свима у фир-

ми – казао је  Радмило Јевтић.  

Г. Тончев Василић

Веома сам упоран и истрајан када је реч о 
циљевима које треба достићи"

"

РББ. – Радмило Јевтић има непуне 

Нисам се штедео, давао сам себе колико сам 
могао"

"
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Представљамо добитнике прве компанијске награде за 2022.

БОРСКО ЈЕЗЕРО. – Повећање ка-
пацитета прераде са седам и по 
на око 11 хиљада тона руде за дан 
донело је прошле године Фабри-

ци дробљења и млевења у „Новом 
Церову“ резултате боље од плана, 
а руководиоцу фабрике Драгану 
Перићу номинацију за прву ком-
панијску награду. Перић пуних 
20 година ради као дипломирани 
инжењер рударства за припрему 
минералних сировина, а професи-
онално се усавршавао у Мајданпе-
ку, где је засновао радни однос, 
али и у борској и кривељској 
флотацији, као и у ТИР-у. Данас 
се Драган Перић стара о доброј 
припреми церовске руде за фло-
тирање, али и о другим пратећим 
пословима у Фабрици дробљења и 
млевења. Издваја се његов ангаж-
ман у области екологије који за ре-

зултат, између осталог, има уређен 
систем за прикупљање и контролу 
отпадних вода у „Новом Церову“.  
Изузетно залагање и у осталим 

сегментима пословања битним за 
рад фабрике, попут безбедности 
и здравља на раду, заштите имо-
вине и животне средине, донело је 
Перићу прву награду за допринос 
развоју и пословању компаније. 

Биљана Станић има 32 го-
дине радног стажа, по струци је 
дипломирани правник и у компа-
нији обавља послове руководиоца 
Службе за управљање уговорима 
при Сектору правних послова. То 
значи да она директно учествује 
у изради свих уговора које ком-
панија поверава њеној служби. За 
високо признање и прву награ-
ду препоручиле су је колеге, које 
кажу да Биљану одликују добре 

За допринос развоју и пословању Србија Зиђин Kопер током прошле године најпрестижнијим  компанијским признањем награђени су: Драган Перић, Биљана 
Станић, Милан Живковић, Срећко Kрстић, Воислав Зафировски, Дејан Вукомановић, Мирјана Милосављевић и Данијел Стојановић. - Другу награду компаније 
заслужило је 20 узорних појединаца, а трећу њих 45 

Осморо величанственихОсморо величанствених
2022年度塞紫铜一等功获奖人员展播

八名员工荣获一等功

организационе вештине, ефикасн-
сост и продуктивност. Додају и да 
Биљана све послове обавља савес-
но и квалитетно, а да радне задатке 

испуњава и пре рока. На крају, али 
не и најмање важно, Биљана, како 
тврде, има изузетно лепу сарадњу 
са колегама и свим запосленима 
у компанији. Због особина које 
красе сваког одличног менаџера, 
Биљана Станић ове године добија 
прву награду за допринос развоју 
и пословању компаније. 

Због тога што је током 2022. го-
дине координација са Министар-
ством рударства и енергетике била 

на високом нивоу и што су с успе-
хом решавани проблеми техничке 
природе око добијања одобрења 
и лиценци за бројне компанијске 

пројекте, руководилац Сектора 
техничких послова Милан Жив-
ковић добитник је прве награде 
за допринос развоју и пословању 

компаније. Живковић као дипло-
мирани инжењер рударства ради 
више од 23 године, а надлежни 
за њега кажу да има аналитички 
приступ сваком послу, било да 
је реч о пројектно-техничкој до-
кументацији за измештање дела 
железничке пруге, или је посреди 
урбанистички пројекат за измеш-
тање далековода, или допунски 
рударски пројекат за проширење 
јаловишта „Ваља Фундата“, или 
припрема програмских основа за 
расељавање села Kривељ. Милан 

Живковић је, оцењују надлежни, 
широк дијапазон послова који су 
му поверавани током 2022. године 
обавио уз стопроцентни учинак. 

Драган Перић стара се о доброј припреми церовске руде за флотирање, али 
и о другим пословима у Фабрици дробљења и млевења

Срећко Крстић је током прошле године, упркос бројним пословима, 
нашао времена за усавршавање кроз разне обуке, па је сада део Јединице за 

специјалне ситуације

Биљана Станић директно учествује у изради свих уговора које компанија 
поверава Служби за управљање уговорима при Сектору правних послова

Милан Живковић заслужан је за добру сарадњу са Министарством рударства 
и енергетике
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Електричара Срећка Kрстића, 
запосленог у Служби електрома-
шинског одржавања у најмлађем 
компанијском огранку ЕМО, за 
најпрестижнију награду коју до-
дељује Србија Зиђин Kопер канди-
довала је стопроцентна реализа-
ција бројних деликатних задатака, 
оних где грешке могу да буду фа-
талне. Kао вођа групе електрича-
ра, Срећко је током 2022. године 
био ангажован свуда где је треба-
ло поставити, заменити или по-
правити електричну инсталацију 
– од Генералне дирекције до старе 
енергане у ТИР-у. Срећко је током 
прошле године, упркос бројним 

пословима, нашао времена и за 
усавршавање кроз разне обуке, па 
је сада део Јединице за специјалне 
ситуације, а научио је да рукује и 
новом машином која брзо и ефи-
касно лоцира место и врсту квара 
на укопаним инсталацијама. 

Kао асистент руководиоца на 
мајданпчеком површинском копу, 
рударски инжењер Воислав Зафи-
ровски дао је максималан допри-
нос реализацији годишњег плана 
ископина у „Јужном“ и „Северном 
ревиру“, па је 2022. године оства-
рено скоро 81 милион тона, што 
је 10 одсто више од плана. Такође, 
надлежни кажу да је Зафировски 

добрано заслужан и за то што су 
на „Јужном ревиру“ у сарадњи са 
Одсеком одводњавања постигну-
ти одлични резултати, пошто је 
током прошле године испумпано 
милион 370 хиљада кубика воде. 
Зафировског је за прву компаниј-
ску награду кандидовало и то што 
је, поред осталог, 2022. године са 
успехом покренут систем одво-
дњавања на „Северном ревиру“ и 
на јаловишту „Бугарски поток“, а 
велике заслуге приписују му се и 
због постављања новог система 
одводњавања и отпрашивања на 
„Јужном ревиру“, али и због ве-
ликог посла у оквиру пројекта до-

премања питке воде до „Фазе 2“. 
Достићи, али и одржати 

пројектоване параметре у новој 
мајданпечкој флотацији био је 
прошле године највећи изазов за 
дипломираног инжењера рудар-
ства Дејана Вукомановића. Да ли 
је он, у улози руководиоца фло-
тације у Мајданпеку, успео да се 
избори са свим новинама у раду 
најбоље говоре подаци о произ-
водњи, а они кажу да су резулта-
ти и на влажној руди, и на бакру, 
злату и сребру двоструко бољи од 
оних у 2021. Прву награду коју му 
Kомпанија додељује за допринос 
развоју и пословању Вукомановић 

доживљава као колективну и каже 
да припада свим флотерима, али 
не заборавља да помене и помоћ 
колега са копа. Поносан је и на 
успостављање еколошког поретка, 
пошто је прошле године рекулти-
висан највећи део флотацијског ја-
ловишта, а део око нове флотације 
очишћен од отпада. 

Иако ће то можда звучати чуд-
но, велики допринос при активи-

рању објеката и опреме у новој 
мајданпечкој флотацији дала је 
и Мирјана Милосављевић. Она 
је заменик руководиоца у Секто-
ру финансија и планирања, а по 
звању и по струци, пошто је ди-
пломирани економиста, задужена 
је за финансијске послове у огран-
ку РБМ. Kолеге, које су је и пред-
ложиле за престижно компанијско 
признање, кажу да је Мирјана мак-
симално посвећена послу и да има 
изузетан однос са сарадницима 
из Бора и Мајданпека. То је, веле, 
жена која има вишегодишње ис-

куство у области економије, ин-
вестиција и планирања, одлично 
познаје рад на рачунару и течно 
говори енглески језик. Притом је 
енергична, тимски је играч и увек 
је спремна да помогне колегама. 

Данијел Стојановић има седам 
година радног стажа, по струци 
је дипломирани инжењер елек-
тротехнике који у Руднику бакра 
Мајданпек и ИТ сектору ради као 
администратор система мреже 
и старији програмер. Технолош-
ке трансформације у РБМ-у, које 
подразумевају ширење оптичке 

мреже на све целине огранка, са 
посебним акцентом на интернет 
и мрежу видео-надзора код Сер-
виса за поправку тешких возила, 
хемијске лабораторије и флота-
ције, али и постављање репетито-
ра ради ширења мобилног сигнала 
квалификовало је Данијела за прву 
награду компаније. Признање је 
заслужио и због тога што су данас 
у Мајданпеку мрежом покривени 
и најудаљенији руднички погони, 
али и зато што је са успехом про-

ширио сигнал за радио-мрежу на 
„Северном ревиру“, односно дуж 
целе трасе новог транспортног си-
стема. 

Горица Тончев Василић

Воислав Зафировски заслужан је за реализацију годишњег плана ископина у 
"Јужном" и "Северном ревиру"

Мирјана Милосављевић дала је велики допринос при активирању објеката и 
опреме у новој мајданпечкој флотацији

Дејан Вукомановић заслужан је што су резултати на влажној руди, бакру, 
злату и сребру у мајданпечкој флотацији двоструко бољи него 2021.

Данијел Стојановић признање је заслужио због тога што су данас у 
Мајданпеку мрежом покривени и најудаљенији руднички погони
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На „Годишњој радној седници 2023“ представљен извештај о раду надзора 

Извештај о раду компаније у области безбедне производње 

БОРСКО ЈЕЗЕРО. – Извештај о раду у 
области надзора на „Годишњој радној 
седници 2023“ делегатима је предста-
вио специјални службеник за надзор и 
ревизију Танг Ронгхуа. Он је направио 
сажетак активности које је компанија 

БОРСКО ЈЕЗЕРО. – На „Годишњој рад-
ној седници 2023“ због завидних ре-
зултата у центру пажње нашла су се 
излагања о безбедној производњи.  За-
меник генералног директора Ћу Вејђун 
поднео је извештај о раду у претходној 
и представио план за ову годину. Пред-
стављени су конкретни радни задаци 
који треба да доведу до тога да се број 
повреда на раду сведе на нулу. Он је на 
почетку излагања рекао да је укупан 
број безбедносних инцидената у компа-
нији смањен 34 одсто у односу на исти 
период лане, док је за четири године 
тај број смањен 82 одсто. Ови бројеви, 
како је нагласио, јасно показују напре-
дак, али и да ће лекције научене на тежи 
начин допринети да се поново преиспи-

спровела током 2022. како би обезбе-
дила антикоруптивно радно окружење, 
сачувала интегритет и добар глас. 

-Организоване су бројне дискусије 
и обуке за запослене на руководећим 
позицијама, ревидирана је клаузу-
ла о антикоруптивном понашању у 
сарадњи са подизвођачким и коопе-
рантским фирмама. Током прошле 
године нисмо одустајали од намере да 
стандардизујемо пословање, па смо 
дефинисали седам пројеката у области 
ревизије, интерне контроле и надзора, 
те је након њихове примене отклоње-
но више од 93 одсто неправилности у 
области управљања. Посебна пажња 
придавала се осетљивим темама као 
што су набавка робе и материјала, 
изнајмљивање опреме, коришћење 
имовине компаније, као и наношење 
штете трећим лицима несавесним по-
нашањем – набројао је Танг Ронгхуа.

тају потенцијални ризици и појача кон-
трола на терену.

-Укупна ситуација на пољу безбед-
ности на раду је унапређена строгом 
применом различитих мера. Пронађе-
но је и отклоњено 1.415 скривених 
опасности по здравље и живот запо-
слених, а интензивно се радило и на 
контроли ризика на флотацијским 
јаловишима, косинама површинских 
копова и колекторима за одводњавање 
рудничких вода, док су се посебне сна-
ге усмеравале ка безбедној подземној 
експлоатацији. Реализоване су бројне 
обуке за запослене на неконвенци-
оналним пословима са повишеним 
ризиком, као и за безбедно руковање 
механизацијом. Такође, у протеклом 
периоду су појачане активности на 
оснаживању пројеката "највиших ли-
дера" и "начина рада на првој линији 
производње”, као и на потпуној при-
мени правила "три потврде" безбедно-
сти током рада и "четири контроле". 
Ипак, главни ризици нису у потпуно-
сти контролисани и поред строгих за-
брана и санкционисања, а запослени 
нису поштовали прописе. Још увек је 
широко распрострањена свест о важ-
ности производње и изградње, док је 
насупрот томе свест о важности без-
бедности на раду веома ниска. Све ово 
стоји на путу развоја Зиђјин Мајнинг 
Групе у водећу глобалну зелену и висо-
котехнолошку рударску компанију – 
рекао је заменик генералног директора.

Током прошле године нисмо одустајали од намере да стандардизујемо пословање, па смо дефинисали седам пројеката у области ревизије, интерне контроле и 
надзора, те је након њихове примене отклоњено више од 93 одсто неправилности у области управљања, рекао је специјални службеник за надзор и ревизију 

Заменик генералног директора Ћу Вејђун представио је резултате и конкретне радне задатке који треба да доведу до тога да се број повреда на раду сведе на нулу

Танг Ронгхуа: Сачувати интегритет и добар гласТанг Ронгхуа: Сачувати интегритет и добар глас

За четири године број инцидената смањен 82 одстоЗа четири године број инцидената смањен 82 одсто

在2023年度工作会议上签署《廉洁从业承诺书》

2022年安全工作总结和2023年安全工作安排：“抓落实、控风险、稳步提升安全管理水平”

监督专员唐荣华：廉洁、诚信高于一切

与4年前相比事故率减少82%

Он је у даљем излагању навео кон-
кретне примере када су покушаји поје-
динаца да наруше углед компаније 
осујећени и најстроже кажњени. Пре-
дочени су планови за ову годину и чвр-
ста намера да се ова негативна друштве-
на појава сузбије на свим нивоима 
управљана. 

-Настојаћемо да спроведемо ре-
форму надзора у складу са међуна-
родним пословањем Зиђин Мајнинг 
Групе. Потребно је да стандардизујемо 
и ускладимо рад интерних контрола 
са законима и прописима, као и да 
појачамо рад на терену, где ће фокус 
бити на надзору пре и после инци-
дента, како бисмо имали реалну сли-
ку догађаја. Ове године посветићемо 
посебну пажњу управљању инвести-
ционим и грађевинским пројектима, 
аутсорсингу, управљању финансијама 
и набавци и продаја робе,  Такође, ин-
тезивније ће се контролисати сарадња 

Он је у другом делу обраћања пре-
зентовао делегатима планове у обла-
сти безбедне производње и позвао 
менаџмент компаније да свакодневно 
подстиче запослене да се придржавају 
„црвене линије“ и „доње дозвољене 
границе“ када су у питању безбедност 
и здравље на раду у свим погонима 
Зиђина. Предложио је јачање контроле 
ризика и боље механизме пружања по-
моћи у ванредним ситуацијама, што у 
пракси подразумева појачане тренинге 
за специјализоване спасилачке тимове. 
У 2023. биће поново спроведена про-
цена ризика на радним местима. Све 
радне јединице, према његовим речима, 
полазећи од смена, биће у обавези да 
достављају дневне извештаје и спрово-
де месечне акције отклањања ризика у 
којима ће потврђивати да су сва радна 
места у компанији стопроцентно без-
бедна.

- Важно је успоставити управљање 
безбедношћу и кооперантским фир-
мама које изводе грађевинске радове 
за компанију. Постоји реална потреба 
за јачим надзором над њиховим ка-
дровима на радилиштима, јер се и они 
сматрају саставним делом компаније и 
Зиђјин је једнако одговоран за њихову 
безбедност на раду. Kада је реч о упа-
дима у компанију и организованим 
крађама предлажем појачање мера за 
борбу против незаконитог отуђења 
имовине. Неопходно је правилно 
складиштити робу и материјале, зав-

са кооперантима и извођачима радова 
– рекао је он.

Специјални службеник за надзор 
и ревизију подвукао је да је заједничка 
мисија запослених и компаније да кре-
ирају праведну радну атмосферу и да 
је елиминисање корупције директно 
повезано са одрживим и здравим раз-
војем Зиђина и привредним напретком 
друштвене заједнице.

Након презентовања извештаја о 
надзору сви руководиоци Србија Зиђин 
Kопер потписали су Изјаву о прихва-
тању обавеза у вези са антикоруптив-
ним понашањем, и обећали да ће се 
строго придржавати закона и компа-
нијског Правилника о антикоруптив-
ном понашању, као и да ће поштено и 
часно обављати своје дужности и кори-
стити дата овлашћења. 

Д. Лилић Петровић

ршити заштитне ограде, унапредити 
систем видео-надзора, чешће надгле-
дати и оцењивати рад фирми које се 
бави заштитом имовине и лица у ком-
панији – казао је он.

Заменик генералног директора за-
дужен за безбедну производњу иста-
ко је да компанија мора да елиминише 
застарелу технологију, материјале и 
опрему, замени старе кородиране цеви 
и агрегате код којих се јавља цурење 
и да уведе аутоматизовану, "паметну" 
опрему и инсталације које су безбедне 
за рад. Додао је да је неопходно завршти 
радове на успостављању система видео 
надзора, комуникације и позициони-
рања свих оних који силазе у “Јаму”. На 
свим старим “белаз” камионима  биће 
уграђен систем за гашење пожара, а у 
свим рудницима биће унапређен радар-
ски систем за праћење коповских ко-
сина и појачана контрола безбедности 
унутрашњег саобраћаја. - До квали-
тетног и одрживог развоја компаније 
можи се доћи само јачањем свести за-
послених да је живот вреднији од зла-
та - закључио је Ћу Вејђун.

Посебан осврт на резултате и бу-
дуће планове на пољу безбедне произ-
водње у једином компанијском руднику 
подземне експлоатације делегатима је 
презентовао заменик генералног дирек-
тора Ћу Веиђун. 

Д. Лилић Петровић

年度工作会议Годишња седница
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Генерални директор о раду Србија Зиђин Kопер у 2022. и плановима у овој години:

БОРСKО ЈЕЗЕРО. – Генерални директор 
Србија Зиђин Kопер Ђен Симинг своје 
излагање на „Годишњој радној седни-
ци 2023“ започео је констатацијом да је 
компанија у прошлој години постигла 
позитивне резултате  у производњи, из-
градњи,  ЕСГ-у и осталим областима по-
словања, као и да је убрзала пут ка одр-
живом развоју. Према његовом мишљењу 
2022. годину обележили су економски и 
политички изазови попут пандемије, ру-
ско-украјинског рата и светске енергетске 
кризе, али је компанија упркос свим по-
тешкоћама остварила прогрес и у произ-
водњи и у оперативним пословима.  

-Годишња производња бакра по-
већана је скоро 39 одсто и произведе-
но је 2.675 килограма злата. Од априла 
је, због техничке реконструкције, об-
устављен рад агрегата у ТИР-у, те је из 
оправданих разлога производња катод-
ног бакра 62 одсто мања него 2021. Из 

топионице је за четири месеца изашло 
25.100 тона „црвеног“ метала. Оства-
рени приход од 1,06 милијарди долара 
мањи је од првобитних предвиђања за 
13,7 одсто, али то не умањује наш по-
словни успех јер смо у реализацији ка-
питалних инвестиција заблистали. Из-
градња кључних пројеката, који ће нам 
у будућности донети већу производњу, 
бољу зараду, али и чистије животно 
окружење, текла је плански – казао је 
Ђен Симинг.

Он је као највећи прошлогодишњи 
тријумф издвојио завршетак изградње 
нове кривељске флотације, која је већ у 
пробном раду подигла производни капа-
цитет компаније за 40.000 тона прерађе-
не руде на дан. Једнако захтеван био је и 
пројекат изградње трафо-станице „Бор 5“, 
чиме је заокружена прича модернизације 
постројења за прераду кривељске руде. 
Убрзана је обнова старих постројења у 
ТИР-у, али и изградња нове топионице, 
линије за производњу сумпорне кисели-
не, електролизе и фабрике за производњу 
племенитих метала. Многобројни зелени 
пројекти у циљу решавања вишедеце-
нијских еколошких проблема ,“одузели 
су“ много новца и времена, али се труд 

вишеструко исплатио, јер је стање живот-
не средине побољшано. 

-Производни капацитет подигнут је 
на рекордни ниво у свим компанијским 
рудницима и постројењима. Иноватив-
ношћу и истрајношћу српско-кинеских 
стручних тимова унапређена је произ-
водња у области рударства и прераде 
руде. У Руднику бакра Мајданпек по-
већана је ефикасност више од 25 одсто 
комбиновањем различите рударске 
опреме и коришћењем утоваривача на 
електропогон, док је нова мајданпеч-
ка флотација достигла дневну прераду 
45.000 тона руде. У руднику „Велики 
Kривељ“ ефикасно је саниран ризик 
од клизишта, обезбеђена је сигурна 
производња и веће откопне површине. 
Такође, није занемарљива ни уштеда ди-
зела од 20.000 литра на дан, због добро 
одржаваних  и скраћених транспортних 

рута. У „Јами“ је 
о п т и м и з о в а н а 
рударска произ-
водња и удвостру-
чен производни 
капацитет једне 
рударске „просто-
рије“. Применом 
модерних техно-
лошких достиг-
нућа и уградњом 
нове опреме 
укупна прерада 
у најмлађем руд-
нику „Ново Це-
рово“ достигла је 
10.000 тона за дан
– подвукао је Ђен 

Симинг појединачне производне и техно-
лошке напретке. 

Према његовим речима један од глав-
них задатака компаније током прошле го-
дине био је да се додатно побољша систем 
управљања безбедношћу, да се без изго-

вора спроводе успостављени механизми 
менаџмента „једно радно место са две од-
говорности“, „идентификација скривених 
и осталих ризика“, као и систем обука и 
оцењивања учинка у области безбедно-
сти. Kонтинуирано је спровођена проце-
дура „три потврде и четири контроле“ за 
високоризичне и неконвенционалне по-
слове, док се примена пројекта „главних 
лидера“ показала одлично у пракси. Сви 
ови механизми борбе да се подигне свест 

Изградња кључних пројеката, који ће нам у будућности донети већу производњу, бољу зараду, али и чистије животно окружење, текла је плански. - Годишња 
производња бакра повећана је скоро 39 одсто и произведено је 2.675 килограма злата. Од априла је, због техничке реконструкције, обустављен рад агрегата 
у ТИР-у, те је из оправданих разлога производња катодног бакра 62 одсто мања него 2021. - План је да се ове године заврше грађевински радови и произведе 
120.000 тона бакра, 2.600 килограма злата и 110.000 тона катода, рекао је генерални директор на „Годишњој радној седници“

Ђен Симинг: Заблистали смо у Ђен Симинг: Заблистали смо у 
реализацији капиталних инвестицијареализацији капиталних инвестиција

塞紫铜总经理在2022年度工作会议部署来年工作：

简锡明：“提质、控本、增效”

запослених о безбедној производњи и са-
чувају људски животи и здравље допри-
нели су да број забележених инцидената 
падне за 18,6 одсто у односу на 2021.годи-
ну. Стопа повреда на раду током прошле 
године смањена је 34 одсто, а редовним 
контролама уочено је и отклоњено 1.415 
безбедносних ризика.

Генерални директор Србија Зиђин 
Kопер рекао је да су глобалне пословне 
прилике у 2022. биле немилосрдне и пре-
ма најснажнијима. На производне учинке 
рударских компанија додатно је утицао 
и пад цене бакра на светском тржишту. 
Ипак, Зиђин није заборавио на друштве-
ну одговорност и подршку запосленима и 
локалној заједници. 

-У протекле четири године реализо-
вано је више од 50 вредних донација у об-
ласти изградње инфраструктуре, здрав-
ствене заштите, образовања, културе и 
спорта, уложени су велики напори како 
би се смањио број сиромашних и незапо-
слених у Бору и Мајданпеку. Вредност до-
нација премашила је четири милиона до-
лара, а предузети су велики кораци како 
би се учврстили добри односи компаније 
и друштвене заједнице, док је пословање 
било транспаренто широј јавности, јер се 
вредно радило на публицитету. Такође, 
компанија је успела да настави са трендом 
отварања нових радних места и сталног 
повећања плата. Просечна зарада износи 
110.000 динара, што је повећање од 61 од-
сто откако смо преузели РТБ, и 50 одсто 
је већа од републичког просека. За четири 
године пословања директно и индирек-
тно отворено је више од осам хиљада рад-
них места на локалном нивоу – истакао је 
први човек Србија Зиђин Kопер. 

 У другом делу излагања Ђен Симинг 
фокусирао се на планове за будућност и 
конкретне пословне циљеве усмерене на 
побољшање квалитета, контролу трошкова 
и повећање ефикасности. 

-Овогодишњи задаци су захтевни и 
амбициозни. Планирана је производња 
120.000 тона бакра у концентрату, 110.000 

тона катодног бакра, 2.600 килограма зла-
та и 17,6 тона сребра. Док тежимо већем 
профиту морамо да се држимо пута зе-
леног, висококвалитног и одрживог ру-
дарства. Применом напредне техноло-
гије и сталним инвестицијама у пројекте 
заштите животне средине, синхронизо-
ваћемо пословање са највишим еколош-
ким стандардима Европске уније. У при-
марне циљеве за ову годину уврстићемо 
смањење емисије угљеника и примену 
обновљивих извора енергије.  Само тако 
можемо створити здраво окружење за 
одрживи развој компаније и друштва – 
рекао је он.

Најавио је и интезивније радове на 
пољу геолошких истраживања, изради сту-
дија утицаја на животну средину и пројект-
не документације, као и прибављања свих 
дозвола, како би пословање компаније у 
сваком тренутку било у сагласности са за-
конима Републике Србије. Подвукао је и да 

ће се и убудуће неговати успешна сарадња 
са Владом, надлежним министарствима и 
локалним самоуправама. 

На крају излагања искористио је при-
лику да се срдачним речима захвали запо-
сленима које је назвао  покретачком снагом 
напретка Зиђина и да им ода признање за 
храбру и пожртвовану борбу: -Напорним 
радом исписали смо славну прошлост, 
а пред нама је задатак да створимо још 
бољу будућност.  

Драгана Лилић Петровић

Фото: Милан Клческо

Годишња седница年度工作会议

У примарне циљеве за ову годину уврстићемо смањење емисије 
угљеника и примену обновљивих извора енергије"

"
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У еколошке пројекте прошле године уложено 45 милиона долара

Зиђин у зимској акцији пошумљавања 

БОРСKО ЈЕЗЕРО. – Део радне седни-
це био је посвећен заштити живот-
не средине, сумирани су учинци и 
откривени планови за 2023. годину. 
Представљена је актуелна ситуација 
и позитивни резултати, где је цело-
купно окружење у знатној мери уна-
пређено и побољшано, а заменик ге-
нералног директора Зоу Ганг у свом 
извештају о раду у области заштите 
животне средине причао је о еколош-
ким пројектима за које је компанија у 
прошлој години издвојила 45 милио-
на долара. 

-Током 2022. компанија је уло-
жила велика средства и напо-
ре да активно промовише рад на 
управљању заштитом животне сре-
дине и екологијом. Око 45 милиона 
долара утрошено је за унапређење 

СЗК. – У оквиру једног од већих по-
духвата у озелењавању девастираних 
рударских површина Србија Зиђин 
Kопер је и током зиме наставила 
пошумљавање брана флотацијског 
јаловишта „Велики Kривељ“. Према 
подацима Сектора заштите животне 
средине, само на Оштрељској брани 
од почетка ове године посађено је 
30.000 садница црног бора. 

-Посађене су двогодишње сад-
нице четинара контејнерског типа, 

инфраструктурних објеката у циљу 
очувања животне средине и рекул-
тивацију девастираног земљишта. 
Kомбинованим методама озелењена 
је импозантна површина од 1,75 ми-
лиона квадратних метара и засађено 
је 115.900 садница. Kолико смо на-
предовали у раду говори чињеница 
да није забележен ниједан инцидент 
у виду загађења животне средине, 
већ је стални мониторинг забеле-
жио драстично побољшање квали-
тета воде у Борској и реци Пек, као 
и чистији ваздух у Бору, где пара-
метри квалитета не одступају од 
граничних вредности. Kомпанија је 
прошле године прописно одложила 
17.000 тона обичног и 568 тона опас-
ног отпада – рекао је Зоу Ганг. 

односно са већ формираним ко-
реновим системом и очекујемо да 
ће се одлично примити у новом 
станишту. Црни бор је изузетно 
отпорна врста и подноси екстрем-
не услове – сушу и јаке ветрове, те 
се надамо да ће на спољној косини 
бране бити формиран појас борове 
шуме површине 6,5 хектара – кажу 
у Сектору за заштиту животне сре-
дине. 

Заменик генералног директора представио реализоване пројекте у области заштите животне средине и екологије у 2022. години и најавио велике еколошке 
подухвате у циљу смањења емисије угљеника и инвестиције у обновљиве изворе енергије

На спољној косини Оштрељске бране биће формиран појас борове шуме површине 6,5 хектара

Зоу Ганг: Зелена компонента  Зоу Ганг: Зелена компонента  
уграђена у сваки пројекатуграђена у сваки пројекат

На Оштрељској брани посађено још 30.000 садница На Оштрељској брани посађено још 30.000 садница 

去年环保项目投资高达4500万美元

塞紫铜开展冬季绿化工作

副总经理邹刚：每个项目均配备环保和绿化设施

在Oštrelj村种植苗木3万株

Подвукао је да је менаџмент Ср-
бија Зиђин Kопер оснажио тим ки-
неским и српским стручњацима из 
области екологије, али и унапредио 
сарадњу са бројним научноистра-
живачким институцијама и Мини-
старством заштите животне средине. 
Енергично и ефикасно су спроведене 
процедуре за израду студија о про-
цени ризика на животну средину у 
складу са свим пројектима техничке 
реконструкције, као и истраживања 
реалног стања квалитета животног 
окружења и биодиверзитета. 

Према његовим речима, у наред-
ном периоду компанија ће се фокуси-
рати на управљање водним ресурсима 
и  изградњу постројења за пречишћа-
вање отпадних вода, водосабирника 
и таложника, са циљем да се у водо-
токове не испусти ни кап отпадних 
вода. Најавио је и наставак радова на 
рекултивацији земљишта деградира-
ног вишедеценијским рударским ак-
тивностима и озелењавање додатних 
800.000 квадратних метара површина, 
док ће “зелене оазе” бити оплемењене 
са још 200.000 садница.

-Наш циљ је да улагања усмера-
вамо тако да еколошка компонента 
буде саставни део сваког рударског 
и грађевинског пројекта. Зато на-
стављамо са активностима на озе-
лењавању у зонама рудника и фа-
брика, као и огољених подручја. У 
току је техничка реконструкција 
металуршких агрегата у ТИР-у, где 
је посебан акценат, поред повећања 
производних капацитета, стављен 
на усавршавање система за апсорп-

цију димних гасова, обновљена је 
линија за производњу сумпорне ки-
селине и племенитих метала.  Сви 
процеси биће модернизовани и 
усклађени са највишим еколошким 
стандардима. Наслеђени проблем 
загађења ваздуха у Бору биће трајно 
решен – казао је Зоу Ганг.

Он је у светлу светске енергетске 
кризе, која је умногоме успорила зав-
ршетак капиталних инвестиција,по-
пут кривељске флотације и топиони-
це, нагласио да се компанија савесно 
придржава Владиних мера штедње и 
да је своје пословање ускладила са но-
вонасталом ситуацијом. 

У презентовању извештаја о раду 
компаније у области заштите живот-
не средине и екологије Зоу Ганг је 
посебну пажњу посветио плановима 
Зиђина да допринесе смањењу еми-
сије угљеника.

-Убрзаћемо изградњу фотона-
понских система за производњу 
електричне енергије, као и објеката 
који се напајају из обновљивих из-
вора. На корак смо од реализације 
прве фазе изградње соларне елек-
тране капацитета 9,9 МW. Пошто-
вање европских стандарда заштите 
животне средине и ниска емисија 
угљеника приоритет су за даљи раз-
вој компаније. Циљ нам је да напра-
вимо снажан заокрет и поставимо 
темеље за развој зеленог рударства, 
а Бор и Мајданпек претворимо у зе-
лене престонице бакра - рекао је он.  

Драгана Лилић Петровић
Фото: Милан Клческо

Kомпанијски еколози подсећају 
да је пре две године на овој локацији 
посађено скоро 42 хиљаде једного-
дишњих садница белог багрема и да 
је овај зелени појас сада прва  линија 
одбране села Оштрељ од прашине. 
Са доласком топлијих пролећних 
дана најављене су и нове акције по-
шумљавања и сетве траве.  

Д.Л.П.

年度工作会议Годишња седница
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План производње у области рударства, флотацијске и металуршке прераде у 2023.

БОРСKО ЈЕЗЕРО. – На “Годишњој 
радној седници” план је, посебно за 
све руднике и топионицу, предста-
вио главни рударски инжењер Србија 
Зиђин Kопер Бенџамин Ђао. Он је 
потврдио амбиције менаџмента, али 
и стратешки циљ Зиђин Мајнинг Гру-
пе, да уз повећање производње остану 
на путу изградње водеће међународ-
не зелене високотехнолошке рударске 
компаније. 

План производње у области ру-
дарства, флотацијске и металуршке 
прераде за 2023. предвиђа да се над-
маше успеси из претходне године и да 
се након рекордних улагања у проши-
рење производних капацитета оства-
ри резултат од 120.000 тона бакра и 
110.000 тона катода. 

У првом делу излагања могло се 
чути да је план Србија Зиђин Kопер 
да укупна количина ископина буде 8,8 
одсто већа него лане и да износи 163,5 
милиона тона. Kроз компанијске по-
гоне за прераду минералних сирови-
на проћи ће 41,9 милиона тона руде, 
што је повећање од 42 одсто у односу 
на 2022. годину, док ће годишња про-
изводња концентрата бакра достићи 
602.000 тона.

-Радови на ископинама биће ин-
тензивнији у сва четири рудника. 
У Руднику бакра Мајданпек биће 
откопано 79,5 милиона тона, док су 
у “Великом Kривељу” предвидели 
учинак 79,5 милиона тона ископи-
на. За “Ново Церово” план је да се 
ове године уклони скоро 10 мили-
она тона руде и раскривке. Према 
пројекту техничке реконструкције 
рудника “Јама” најављено је про-
бијање још хиљаду метара рудар-
ских просторија и више од 18 кило-
метара хоризонталних ходника, што 
ће резултирати са два милиона тона 

ископина. Мајданпечка постројења 
за прераду минералних сировина 
прерадиће 14,2 милиона тона руде. У 
обе кривељске флотације прерадиће 
се више од 23 милиона тона руде, а у 
“Новом Церову” прерада ће достићи 
3,56 милиона тона. За прераду више 
од милион тона богате јамске руде 
биће задужени запослени у Борској 
флотацији - рекао је Бенџамин Ђао.

Затим је делегатима представио 
производне планове за топионицу, 
јер се након техничке реконструкције 
ТИР-а очекује три и по пута већа про-
изводња “црвеног” метала. 

-Реална су очекивања да мета-
луршки агрегати буду пуштени у 
рад у марту, док се пуном произ-
водном капацитету можемо надати 

већ у мају. Планом је предвиђено 
да ове године топионица преради 
497.000 тона концентрата бакра и 
произведе 111.700 тона катода. Но-
воизгађена фабрика племенитих 
метала произвешће 1.646 килограма 

Стратешки циљ Србија Зиђин Kопер је надмашити успехе из претходне године и након рекордних улагања у проширење производних капацитета остварити 
резултат од 120.000 тона бакра и 110.000 тона катода, рекао главни рударски  инжењер 

Бенџамин Ђао: Ове године планирана три и Бенџамин Ђао: Ове године планирана три и 
по пута већа производња катодног бакрапо пута већа производња катодног бакра

2023年采、选、冶生产计划

焦建明：今年计划将阴极铜产量提高3.5倍

златних полуга и 10.547 килограма 
полуга сребра, што би представљало 
повећање преко 40 одсто у односу на 
исти период 2022. године – казао је 
главни инжењер Србија Зиђин Kопер.

Посебан део плана производње 
у области рударства, флотацијске и 
металуршке прераде за 2023. односи 
се на изградњу пратећих објеката и 
инсталацију нове опреме. У њему се 
наводи да ће све расположиве снаге 
бити усмерене на изградњу новог ко-
лектора Kривељске реке и нових ока-
на за потребе рудника “Јама”, као и на 
ефикаснију реализацију техничке ре-
конструкције овог рудника подземне 
екплоатације. 

Бенџамин Ђао је нагласио да је, 
што се тиче ТИР-а, најпре заказан 
завршетак изградње трафо-станице 
“Бор 5” од 110KV и пуштање елек-
тричне енергије у прикључно-развод-
но постројење, како би почело тести-
рање система за топљење и припрему 
сировина, као и флеш-пећи.  Према 
његовим речима све новоизграђене 
фабрике и постројења за електроли-
зу, производњу сумпорне киселине и 
племенитих метала биће завршена и 
пуштена у пробни рад истовремено. 

Повећану производњу у свим 
компанијским рудницима пратиће 
радови на бранама флотацијских ја-
ловишта. У руднику “Ново Церово” 
спроводи се пројекат измештања 
далековода и деонице пруге, док се 
у фабрици дробљења и млевења у 
току летњег периода очекује замена 

и монтажа нове секундарне дроби-
лице ХП 6. Запослени у мајданпеч-
ким рудницима бавиће се изградњом 
две нове керамичке филтер-пресе за 
концентрат бакра и изградњом новог 
система за повратну воду. За јесен је 

планирана инсталација новог хидро-
циклона у флотацији, као и заврше-
так изградње система за флотирање 
капацитета 500 кубика, као и система 
дробљења и транспорта за одлага-
лиште у северном делу. Инвестиције у 
виду нове опреме биће усмерене и на 
фабрику креча “Заграђе”.

Он је нагласио да ће у наредном 
периоду фокус у свим областима по-
словања бити на побољшању квали-
тета, контроли трошкова и повећању 
ефикасности. Пред запосленима у 
Србија Зиђин Kопер ове године биће 
захтевни задаци смањења трошкова 
производње, а како каже Бенџамин 

Ђао, то је могуће једино побошљањем 
система управљања и строгим пошто-
вањем безбедносних и еколошких 
процедура. 

-Планирамо боље управљање 
опремом на површинским копо-
вима, скраћивање удаљености 
транспорта руде и јаловине, као 
и боље планирање одлагалишта 
у складу са “топографијом тере-
на”, а све како би и поред високе 
цене нафтних деривата, енергије 
и потрошног материјала смањи-
ли трошкове производње по тони 
бакра. Управљање треба ојачати 
и системом за одводњавање повр-
шинских копова, те додатно усав-
ршити систем за преусмеравање и 
пречишћавање рударских отпадних 
вода. Планом за 2023. предвиђено је 
и веће ангажовање у добијању свих 
неопходних грађевинских дозвола 
и сагласности за пратеће објекте у 
служби повећања производних ка-
пацитета и заштити животне сре-
дине. Србија Зиђин Kопер остаће 
на путу изградње зелених рудника и 
одрживом компромису између еко-
логије и повећане производње ба-
кра – закључио је он  

Драгана Лилић Петровић

Kроз компанијске погоне за прераду минералних сировина 
проћи ће 41,9 милиона тона руде, док ће годишња производња 

концентрата бакра достићи 602.000 тона"
"

Површински коп "Велики Кривељ"

Годишња седница年度工作会议
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Директор ТИР-а о плановима за текућу годину 

БОРСKО ЈЕЗЕРО. – Подсетивши да 
је 2022. за ТИР била од историјског 
значаја и пуна изазова, директор 
овог огранка Лан Шицонг истакао 
је да је мисија изградње нових по-
стројења и њихово повезивање са 
старим производним системима на-
домак испуњења. Он је искористио 
прилику да се на самом почетку из-
лагања захвали свима који су уче-
ствовали у ревитализацији ТИР-а и 
креирали високотехнолошки, инте-
лигентни и атутоматизован процес 
производње катодног бакра и пра-
тећих производа.

Поред циља да ове године про-
изведемо 111.700 тона катода, др-
жаћемо се истих постулата као и до 
сада – усклађеност са еколошким 
стандардима и висок ниво безбед-
не производње. Строго ћемо при-
мењивати концепт заштите живот-
не средине “бистре воде и зелене 
планине су вредније од сребра и 
злата”, што ће у пракси значити 
пречишћавање отпадних вода и 

гасова. Параметри који осликавају 
стање животне средине кретаће се 
у дозвољеним вредностима, што 

ће грађанима Бора донети непро-
цењиве бенефите – рекао је Лан 
Шицонг.

Поред циља да ове године произведемо 111.700 тона катода, држаћемо се истих постулата као и до сада – усклађеност са еколошким стандардима и висок 
ниво безбедне производње, рекао Лан Шицонг

Финална фаза техничке реконструкцијеФинална фаза техничке реконструкције
冶炼厂经理宣布年度生产计划

技改进入最后阶段

Директор ТИР-а додао је да ће 
послови у области безбедне произ-
водње бити обављани у складу са 
најновијим научним достигнућима, 
прецизно и тачно, а да ће полазна 
тачка у свим безбедносним процеду-
рама бити радна група, односно сме-
на. Сталним обукама и подизањем 
свести код запослених, али и поја-
чаним надзором на градилиштима 
креирано је безбедно радно окру-
жење. Према његовим речима, овак-
ва атмосфера где је сваки запослени 
одговоран за личну и безбедност 
својих колега, биће увек присутна 
током тестирања опреме и пуштања 
у рад новоизграђених постројења. 
Акценат ће бити на спречавању ин-
цидентних ситуација отклањењем 
и најмањих ризика, чему ће допри-
нети спровођење правила “четири 
контроле”.

Лан Шицонг је делегатима на “Го-
дишњој радној седници 2023” детаљ-
но презентовао и будуће активности 

менаџмента и запослених у овом 
огранку.

-Пошто техничка реконструк-
ција ТИР-а полако улази у финал-
ну фазу, главне активности биће 
усмерене на организовање обука 
за запослене ради стицања нових 
вештина и безбедног руковања но-
вом опремом. Такође, неопходно је 
припремити потрошни материјал 
и резервне делове како би осигу-
рали успешан пробни рад агрега-
та. Неопходно је да сви запослени 
буду упознати са најмодернијим 
технолошким процесима који ће се 
примењивати, као и са перформан-
сама опреме и начином одржавања. 
Циљ је да се осигура стопа иско-
ришћења опреме изнад 95 одсто, 
а главну улогу у спровођењу овог 
комплексног захтева имаће Центар 
електромашинског одржавања – 
казао је Лан Шицонг.

Први човек ТИР-а истакао је да 
су планови за ову годину јасно де-
финисани, те да ће се до очекиваних 
30 милиона америчких долара про-
фита доћи континураним смањењем 
трошкова производње и повећањем 
ефикасности. Своје успехе, како је 
рекао, менаџмент ТИР-а упоређи-
ваће са гигантима у овој индустрији, 
како у Kини, тако и на светском ни-
воу. На крају излагања Лан Шицонг 
је рекао да сви запослени у ТИР-у са 
нестрпљењем ишчекују историјски 
тренутак када ће бакар и злато по-
тећи и да ће јединствено наставити 
традицију вредног и пожртвованог 
рада.  

Драгана Лилић Петровић

年度工作会议Годишња седница

Хала анодне рафинације Роботизован процес у новој електролизи

Параметри који осликавају стање животне средине кретаће 
се у дозвољеним вредностима, што ће грађанима Бора донети 

непроцењиве бенефите"
"

Панорама ТИР-а
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Видоје Адамовић: Рудници бакра у Бору пословали позитивно у 2022.

БОРСKО ЈЕЗЕРО. – Борски рудници 
метала и неметала су, по речима њихо-
вог руководиоца Видоја Адамовића, 
прошле године дали свој максимум, 
па је огранак РББ остварио позитивне 
резултате. -Имам разлога да будем за-
довољан, иако учинци у 2022. пред-
стављају лествицу коју је неопходно 
премашити ове године. За изузетне 
резултате су, поред добре организа-
ције посла, у највећој мери заслужни 
и радници – њих 2.666. Они су ти који 
производњу носе на плећима! У Руд-
ницима бакра Бор је прошле године 
у свим погонима запослено и 215 но-
вих радника. Највеће појачање, 92 
нова запослена, добио је кривељски 
коп, док је у кривељској флотацији 
посао добило 45 радника. У “Јами” је 
у истом периоду запослено 37 радни-
ка. Реч је о младим људима, па је било 
потребно мало времена и труда док 
се не уведу у посао и обуче за рад – 
рекао је он. Сумирајући на Годишњој 
седници лањске учинке РББ-а, Адамо-

вић је најпре говорио о безбедности, 
здрављу на раду и екологији. 

-Сачувати људске животе, опре-
му и имовину приоритет је целе 
компаније, па и огранка РББ. У тај 
посао су укључени сви, почев од осо-
ба задужених за безбедност произ-
водње, преко руководилаца-лидера 
до извршилаца. Циљ је да се оствари 
нула повреда, нула хаварија и нула 
трошкова. То још увек нисмо постиг-
ли, али трудимо се да сваке године 
буде све боље. Најважније је да за-
послени схвате да морају да чувају и 
себе, и друге, и опрему са којом раде. 
Kао руководилац Огранка РББ, зато, 
посебно истичем безбедност у произ-
водњи, односно посвећеност свих у 
компанији да се безбедност подигне 
на највиши ниво. Предузете су број-
не ефикасне мере безбедности као 
што су „три потврде“, „четири кон-
троле“, пројекат „главних лидера“, а 
све у одлучности да се задржи доња 
граница када је реч о повредама на 

Укупне ископине су прошле године биле 17 одсто боље него 2021, а производња бакра у концентрату већа 7,4%. У руднику „Велики Kривељ“ производња бакра 
остала је на прошлогодишњем нивоу, али су ископине биле боље 24,7 одсто и откопано је 30 одсто више раскривке. “Јама” се спрема за велике капацитете у 
наредном периоду, рудник је у инвестиционој изградњи, а производња бакра била је преко 60 одсто већа него 2021. Рудници неметала су модернизовани и 
постигнута су одређена побољшања. У „Заграђу“ је, на пример, производња креча била 80% већа него 2021. План је, како је Видоје Адамовић рекао, да ове 
године Рудници бакра Бор дају више од 73 хиљаде тона бакра у концентрату

План за 2023. „тежак“ преко План за 2023. „тежак“ преко 
80 милиона тона ископина80 милиона тона ископина

Vidoje Adamović：RBB分公司2022年工作成果颇丰

2023年计划采剥总量超8000万吨

раду. Резултат је 33 одсто мање по-
вреда на раду у 2022. години.

Оно што није постигнуто у овој, 
треба урадити у 2023. години и од-
носи се на јачање безбедности на 
нивоу радних група/смена. Неопход-
но је да се дође до последњег корака 
у овој области, а план је такође и да 
се број повреда на раду смањи. Уз ве-
лику помоћ Сектора за безбедност, 
интензивно радимо на јачању овог 
принципа безбедности – истакао је 
Адамовић. 

Пошто је стање животне средине 
препознато као круцијални вишеде-
ценијски проблем, Огранак РББ је, по 
његовим речима, прошле године уло-
жио велики труд у побољшање цело-
купне еколошке ситуације. 

-Треба истаћи озелењавање свих 
брана флотацијских јаловишта у “Ве-
ликом Kривељу” и Бору, али и околи-

не свих фабрика, од “Новог Церова” 
до “Заграђа”, као и решавање отпад-
них вода у рудницима. Затим, ту је 
решавање опасног и неопасног отпа-
да у погонима – рекао је руководилац 
Рудника бакра Бор. 

Говорећи у наставку о произ-
водњи, Адамовић је подвукао да су, 
упркос екстремним температурама и 
обилним падавинама, резултати РББ-а 
били у складу са циљевима и дефини-
саним обавезама у 2022. 

- Укупне ископине су прошле го-
дине биле 17 одсто боље него 2021, 
а производња бакра у концентрату 
већа 7,4%. У руднику „Велики Kри-
вељ“ производња бакра остала је 
на прошлогодишњем нивоу, али су 
ископине биле боље 24,7 одсто и от-
копано је 30 одсто више раскривке. 
У „Новом Церову“ се лане добро ра-
дило, а томе у прилог говори дневна 
прерада 11.000 тона руде. “Јама” се 

спрема за велике капацитете у наред-
ном периоду, рудник је у инвестици-
оној изградњи, а производња бакра 
била је преко 60 одсто већа него 2021.

Рудници неметала су модернизо-
вани и постигнута су одређена по-
бољшања. У „Заграђу“ је, на пример, 
производња креча била 80% већа него 
2021.

План је, како је Видоје Адамовић 
рекао, да ове године Рудници бакра 
Бор остваре преко 80 милиона тона ис-
копина и дају више од 73 хиљаде тона 
бакра у концентрату. 

-У томе ће нам помоћи и нове ру-
дарске машине, јер је прошле године 
доста уложено у набавку нове опре-
ме, нарочито на кривељском копу. 
Набављено је 11 камиона носивости 

260 тона, а 2022. их је девет пуштено 
у рад. Флота у “Новом Церову” поја-
чана је са четири камиона и једним 
багером. У „Заграђу“ је завршено 
постројење за прераду кречњака, па 
је тиме заокружена комплетна тех-
нолошка линија производње креча
– додао је руководилац Рудника бакра 
Бор. 

Видоје Адамовић рекао је и да је 
РББ у 2023. годину крочио са пуно 
оптимизма и жељом да премаши по-
стављене циљеве. – Перманентни за-
даци су: даље смањење броја повреда 
на раду, унапређење животне среди-
не и повећање производње – закљу-
чио је он.  

Горица Тончев Василић

Годишња седница年度工作会议

За изузетне резултате су, поред добре организације посла, у 
највећој мери заслужни и радници – њих 2.666. Они су ти који 

производњу носе на плећима! "
"

Детаљ са кривељског копа

Ново Церово
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На “Годишњој радној седници 2023” сумирани резултати рада РБМ-а

БОРСKО ЈЕЗЕРО. – На “Годишњој 
радној седници 2023.” сумирани су 
резултати Рудника бакра Мајданпек 
у претходној години која симболизује 
почетак нове ере рекордне произ-
водње. Руководилац РБМ-а Бранис-
лав Томић оценио је овај период као 
тежак испит, али су запослени, како 
је нагласио, показали зрелост и упр-
кос искушењима постигли запажене 
резултате на свим пољима пословања. 

-Осврт на прошлу годину показује 
да је Рудник бакра Мајданпек успео 
да превазиђе све препреке попут 
енергетске кризе, екстремних вре-
менских и неповољних геолошких 
услова, као и нове таласе епидемије. 
Негативна атмосфера и ометање 
појединаца, који су бацали сумњу на 

нашу доследност у јачању еколошког 
поретка и поштовање закона, додат-
но су отежавали производњу. Упр-
кос томе 2022. окончали смо резул-
татом 80,9 милиона тона ископина. 
Посвећено смо наставили реформе 

и улагање у повећање производних 
капацитета, подизање нивоа безбед-
ности и унапређење стања животне 
средине. Много пажње посвећено је 
побољшању услова рада и стандарда 
запослених, док ни прошле године 
није изостала подршка друштве-
ној заједници и локалном станов-
ништву – рекао је он.

Он је нагласио да је производња 
стабилизована и да је период ухо-
давања нове опреме протекао без 
проблема. Месечни учинак коповаца 
премашивао је осам милиона тона 
ископина, а све то добро је испра-
тила прерада. Усаглашен је рад по-
стојећих и новоизграђених погона, а 
мајданпечка флотација устројила се 
са новим дробљењем, транспортним 

системом и филтражом, па је РБМ 
испунио очекивања компанијског ме-
наџмента. 

Руководилац РБМ-а презентовао 
је делегатима кључне пројекте у обла-
сти заштите животне средине, а овај 

Рудник бакра Мајданпек успео је да током 2022. превазиђе бројна искушења и оствари рекордну производњу од 80,9 милиона тона ископина 

Бранислав Томић: Прошле године Бранислав Томић: Прошле године 
положили смо тежак испит положили смо тежак испит 

RBM分公司在年度工作会议上作工作总结

Branislav Tomić: 去年我们经历了一场艰难的考验
огранак је у те сврхе издвојио зна-
чајна новчана средства и приближио 
се стратешком циљу Србија Зиђин 
Kопер -израдити зелене руднике. Ре-
шавајући вишедеценијско негативно 
наслеђе различитим иновативним 
техникама озелењено је десетине хек-
тара девастираних површина у зона-
ма флотацијских јаловишта.

-Немерљив допринос заштити 
животне средине дат је изградњом 
система за третирање отпадних 
вода, које сада циркулишу у потпу-
но затвореном систему, изнова се 
користе за технолошке процесе и 
не угрожавају природу. Изграђени 
су канали, водосабирници и талож-
ници, па се и замућене атмосферске 
воде сада не уливају у водотокове. 

Сталним праћењем квалитета воде 
у Пеку долазимо до података да се 
из круга рудника у реку не испушта 
ни кап отпадних вода. Такође, из-
грађене су бројне перионице за лака 
и тешка возила, чиме је решен про-
блем изношења блата ван руднич-
ких капија. Са поносом истичем да 
је последње прекорачење параметра 
квалитета ваздуха забележено 2018. 
године - казао је Томић.

Он је искористио прилику да под-
несе и извештај о томе шта је учињено 
на пољу безбедности у производњи 
и здравља на раду: - Запосленима у 
свакој прилици указујемо да људски 
живот нема цену, ни резерву, да бри-
га о сопственој безбедности пред-
ставља и бригу о општој, да захтева 
личну одговорност и посвећеност. 
Реализовали смо бројне обуке за 
свакодневни безбедан рад, али и за 
специфичне и захтевне послове који 
носе посебну тежину и траже посеб-
ну одговорност и обученост. Није 
се штедело на куповини потребних 
личних заштитних средстава, али 
ни на стварању повољнијег, здра-

вијег радног и животног простора. 
Истовремено, стриктно се спроводи 
пројекат одговорности “главних ли-
дера” на пољу безбедности на свим 
нивоима управљања уз позив руко-
водиоцима да изађу на прву линију 
производње, пренесу дужности и 
одговорности на све запослене и 
појачају примену мера. Резултати-
ма нисмо у потпуности задовољни, 
јер је забележено осам повреда то-
ком прошле године, те ће надлежне 
службе усмерити активности на ја-
чање свести запослених и строжим 
контролама радилишта како би се 
отклонио и најмањи ризик. 

Пред подмлађеним колективом 
Рудника бакра Мајданпек, који је 
само 2022. добио појачање од око 80 
новозапослених, постављени су ам-
бициозни планови. Према речима 
Бранислава Томића Зиђинови про-
грами стручне праксе, стипендирања 
студената и ученика, као и запошља-
вање младог и стручног кадра дали 
су нову снагу мајданпечком руднику 
за рекордну производњу и изванред-
не пословне резултате. Још једном 
је подсетио да добре зараде пуне 
општински буџет, подижу стандард 
њихових породица, али и да је ком-
панија донатор у области здравства, 
спорта и инфраструктурних радова. 
Отуда и подршка локалне заједнице 
не изостаје при решавању битних пи-
тања од обостраног значаја, закључио 
је Томић.  

Драгана Лилић Петровић

年度工作会议Годишња седница

Месечни учинак коповаца премашивао је осам милиона тона 
ископина, а све то добро је испратила прерада

"
"

Детаљ са "Јужног ревира"

Нова флотација у Мајданпеку
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Пуне трибине и навијачка атмосфера на рукометној утакмици у Бору Пола милиона динара за Економско-трговинску школу у Бору

Помоћ тенисерима и тенисеркама у Бору  Помоћ у организацији меморијалног турнира у стоном тенису

БОР. – Екипа ЖРK “Бор Зиђин Kо-
пер” забележила је (20. фебруара) на 
домаћем терену веома важну побе-
ду у борби за опстанак у рукометној 
Аркус лиги Србије. У дербију зачеља 
табеле, рукометашице Бора биле су 
убедљиве и гошће из Панчева сав-
ладале су резултатом 33:23 (19:10). 
Домаћа екипа играла је одлично и 
водила практично свих 60 минута. 
Освајање ових бодова било је за Бор 
од великог значаја у борби за опста-
нак у овом рангу такмичења.

После 15 одиграних утакмица, 
женски рукометни клуб “Бор Зиђин 

БОР. – Са намером да помогне обра-
зовање у Бору, Србија Зиђин Kопер 
донирала је Економско-трговинској 
школи 500.000 динара за набавку на-
ставних помагала. 

Средствима из донације, пошто су 
купљени наставничка катедра и сет 
склопивих столица, опремљена је ве-
лика конференцијска учионица која 

БОР. – Србија Зиђин Kопер помогла је 
са 150 хиљада динара куповину спор-
тске опреме коју ће у тренажном про-
цесу и на такмичењима користити 

БОР. – У спомен на оснивача Стоно-
тениског клуба “Kопер Бор” челни 
људи овог спортског колектива орга-
низовали су (19. фебруара) први ме-
моријални турнир који носи његово 
име. Очекивања су да он постане тра-
диционалан, а несебичну помоћ око 
организације дали су и представници 
Србија Зиђин Kопер.
Меморијални турнир “Славиша Ћи-
рић Ћирко” организован је у отво-
реној и категорији за рекреативце, 
а окупио је тридесетак такмичара 
стонотениских клубова из неколико 
српских градова.

Kопер” са 11 бо-
дова заузима осмо 
место на табели 
Аркус лиге Србије, 
испред је нишке 
“Наисе” која има 
бод мање, Kикин-
де која има седам 
и Панчева које 
има пет бодова. У 
наредном колу Бо-

ранке гостују у Шапцу трећепласи-
раној екипи “Медицинар”. 

Пред многобројном борском пу-
бликом и у навијачкој атмосфери 
Боранке су одиграле сјајну утакми-
цу, а играчицом утакмице прогла-
шена је Теодора Мајкић, која је као 
средњи бек постигла девет голова. 
У сјајној партији борских рукоме-
ташица уживали су и представни-
ци Србија Зиђин Kопер, генералног 
спонзора борског клуба.  

Г.Т.В.

ће се, осим у редовној настави, ко-
ристити и за организацију семинара, 
стручних предавања и осталих већих 
скупова. 

Економско-трговинска школа у 
Бору основана је 1990. године, а у њој 
се данас школује 287 ученика. Школа 
досад није имала адекватно уређен 

простор за велике манифестицаје, па 
је била приморана да их организује у 
другим образовним установама. За-
хваљујући помоћи Србија Зиђин Kо-
пер ученици и наставници ове школе 
више неће морати да овакве активно-
сти организују на другим локацијама.

Г.Т.В.

тенисери и тенисерке Тениског клуба 
Бор. Чланица овог клуба је и млада 
Боранка Сташа Србуловић која је, 
као вицешампионка Европе и четвр-
та у категорији глувих и наглувих на 
свету, недавно учествовала и на тур-
ниру „Australian open“ у Мелбурну за 
глуве и наглуве. 

Чланици репрезентације глувих 
Србије и Wilson тима, али и њеним 
саиграчима из Тениског клуба „Бор“, 
нова спортска опрема сигурно ће 
добро доћи током припрема за нека 
нова такмичења и нове победе.

Г.Т.В.

-Он је био 
оснивач овог 
клуба и велики 
донатор. Дакле, 
срце и душа 
стонотениског 
клуба “Kопер”. 
Због тога смо 
се потрудили 
да њему у част 
о р г а н и з у ј е м о 
ово спортско 

дружење. Дошли су нам играчи из 
Сокобање, Kрагујевца, Ниша, Пи-
рота, Јагодине, Неготина, Зајечара 
и Бора, а компанија Србија Зиђин 
Kопер прихватила је да буде спонзор 
турнира – казао је председник Стоно-
тениског клуба “Kопер Бор” Љубиша 
Пипић. 

Овај клуб организује и школу сто-
ног тениса у вечерњем термину сва-
ког радног дана у борском Спортском 
центру.

Г.Т.В.

У дербију зачеља табеле, рукометашице Бора биле су убедљиве и гошће из 
Панчева савладале су резултатом 33:23 (19:10)

Убедљив тријумф Убедљив тријумф 
борских рукометашицаборских рукометашица

Опремљена велика Опремљена велика 
конференцијска учионица конференцијска учионица 

Спортска опрема за Спортска опрема за 
Тениски клуб „Бор“ Тениски клуб „Бор“ 

Још једно спонзорство Још једно спонзорство 
у спортуу спорту

波尔举办女子手球比塞 向波尔经济与商业学院捐赠 50 万第纳尔

塞紫铜履行社会责任公司组织乒乓球比赛

座无虚席、盛况空前 为大型会议室配备桌椅

向波尔网球俱乐部捐赠运动器材继续支持波尔体育事业发展

Друштвена одговорност履行社会责任

Сташа Србуловић
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Два нова минерала откривена на метеориту Два нова минерала откривена на метеориту 
пронађеном у Сомалијипронађеном у Сомалији

Пре 50 година изграђено извозно  Пре 50 година изграђено извозно  
окно рудника „Јама“окно рудника „Јама“

Тим истраживача у Kанади након анализе кома-
да метеорита, пронађеног у источној Африци, 
открио је два никад раније виђена минерала на 
нашој планети.  Метеорит тежине 15 тона и ши-
рине нешто преко два метра, девети је по величи-
ни ископан је у Сомалији 2020. године. Локално 
становништво тврди да је метеорит познат већ 
генерацијама у тој области, па је и опеван у на-
родним песмама под именом “сумрак”. Западни 
научници су стену из свемира назвали “Ел Али”, 
јер је пронађена у близини истоименог града, у ре-
гиону Хиран. Kомад метеорита на бази гвожђа, и 
тежине 70 грама пробудио је знатижељу др Kрис 
Херда, професора на одељењу за науке о земљи и 
атмосфери и кустоса универзитетске збирке ме-
теорита Универзитета Алберта. Он каже да је већ 
током класификовања стене приметио необичне 
минерале. Уз помоћ колега са престижног канад-
ског универзитета за кратко време утврдили су 
постојање два нова минерала. Према његовим речима, слични минерали створени су у лабораторији 
осамдесетих година прошлог века, али никада није забележено њихово појављивање у природи. Значај 
и примена новооткривених минерала још увек су научна непознаница, али могу помоћи да се открије 
како функционише „лабораторија природе“, а знатижеља је већа и због потенцијалне примене у од-
ређеним технолошким процесима. Минерали су названи елалит, по локацији где је пронађен метеорит 
и елкинстантонит, по Линди Елкинс-Тантон, главној истраживачици Насине предстојеће мисије под 
називом 'Psyche' која има за циљ да пошаље свемирски брод на астероид богат металима. - Линди је 
много истраживала процес формирања језгра планета, а најближе томе су метеорити сачињени 
од велике количине гвожђа. Зато има смисла назвати минерал по овој дами и на тај начин препо-
знати њен допринос науци - нагласио је Херд. Научници са Универзитета Алберта имали су жељу да 
испитају и друге узорке истог метеорита, али будући да се они често купују и продају на међународним 
тржиштима, има индиција да је чудновати сомалијски метеорит “прослеђен” кинеским научницима.

Извор: РТС

Извозно-транспортни систем рудника „Јама“  прославиће ове године пола века постојања. Неимари 
тог доба ухватили су се у коштац са компликованим пројектом изградње извозног окна дубине 520  
и торња високог 78 метара. Највише проблема задавао им је велики прилив подземних вода, чак 250 
кубика требало је испумпати у једном сату, како би се радови несметано обављали. У фебруарском 
броју „Kолектива“ из 1973. године фотографијом и речју забележена је динамика грађевинских радова 
на овим објектима кључним за повећање количина руде добијене подземном експлоатацијом. 

Д.Л.П.

商业科技新闻：在索马里发现的陨石上找到两种地球不存在的全新矿物质商业科技新闻：在索马里发现的陨石上找到两种地球不存在的全新矿物质

翻阅旧相册：JAMA副井于50年前建成翻阅旧相册：JAMA副井于50年前建成

 Горица Тончев Василић

IZ STAROG ALBUMA

СЗK. –  Због 
добрих произ-
водних, тех-
нолошких и 
економских ре-
зултата које је 
Србија Зиђин 
Kопер забеле-
жила прошле 
године, на „Го-
дишњој радној 
седници 2023.“ 
похваљени су 

сви они који су томе највише допринели, а најзаслужнији појединци, 
радне јединице 
и групе/смене 
награђени су 
компанијским 
признањима.
По оцени ме-
наџмента, десет 
најбољих рад-
них јединица у 
2022. су: Служ-
ба за геодезију 
при Сектору 
за геологију, 
Служба за екологију у оквиру Сектора заштите животне средине и 
екологије, Служба за односе са јавношћу при Kабинету генералног 

директора, Ра-
дионица за 
флотирање у 
к р и в е љ с к о ј 
ф л о т а ц и ј и , 
Радионица за 
и с к о п а в а њ е 
руде у „Јами“, 
Радионица за 
дробљење и 
млевење руде 
у „Новом Це-

рову“, Фабрика за откопавање руде у Мајданпеку, Служба набавке у 
оквиру Сектора 
за маркетинг, 
Служба за об-
рачун зарада 
при Сектору 
људских ресур-
са и Служба 
за управљање 
п р о ј е к т и м а 
при Сектору 
за грађевински 
и н ж е њ е р и н г. 
Најбољим је 
проглашено и 13 радних група/смена. 

Г. Т. В.
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荣获锦旗的先进集体

У слици и речи:
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